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 يك استاد ارتباطات در گفت و گو با قدس:

لايحه نظام جامع رسانه اى را بايد از نو نوشت
دعوت از تاج و كفاشيان به مناظره  

كريمى: فدراسيون نشينان حقوق خود را بر ملا كنند

چقدر نعمت ها را دور مى ريزيم!
عباسعلى سپاهى يونســى: انيميشنى يك 
دقيقه اى را مى ديدم كه به سفارش فرهنگسراى 
فناورى و رسانه مشهد تهيه شده بود. عنوان كار 
«يه دونه برنج» بود. حرف ســازندگان انيميشن 
اين بود كه اگر هر ايرانى روزى يك دانه برنج دور 
بريزد، در روز چند دانه برنــج و در يك ماه و يك 

سال چه حجمى از برنج دور ريخته مى شود. 
وقتى اين انيميشن يك دقيقه اى را ديدم تا مدتى 
با خودم فكر كردم كه برخــى اتفافات بد به چه 
سادگى رخ مى دهند و ما از بس آن ها را ناخواسته 
تكرار كرده ايم، چه قدر برايمان عادى شــده اند! 
شايد يكى بگويد در يك روز همه مردم ايران برنج 
نمى خورند و در اين آمار غلو شده است كه مى توان 
گفت، خيلى ها هم هستند كه هر روز يك وعده 
برنج مى خورند و به جاى يــك دانه، اگر نگوييم 
صدها دانه برنج، ده ها دانه برنج را دور مى ريزند. 
مثلاً ته ظرفشان باقى مى ماند و يا در زمان شستن 
و پختن برنج اســراف مى كنند. طبق حســاب و 
كتاب اين انيميشن در روز هشــت تن برنج، در 
ماه 240 تن برنج و در سال 2880 تن برنج را دور 
مى ريزيم! حالا فكر كنيد، اصلاً نصف اين مقدار را 

دور بريزيم آيا اين عدد كمى است؟ 
بعد مى توان به اين هم فكر كرد كه اين اتفاق براى 
غذاهاى ديگر هم به شــكل ديگرى رخ مى دهد؛ 
براى آبى كه مصرف مى كنيــم، هم رخ مى دهد. 
براى برقى كه مصرف مى كنيم هم رخ مى دهد و 
آن وقت اگر كسى خواسته باشد اين اسراف ها را 
حساب و كتاب كند، عددهايى خواهد شد كه با 

خواندنش دود از كله آدم بلند شود! 
به نظرم بايد به خودمان در اين باره تذكر بدهيم 
و در اين باره با بچه هايمان صحبت كنيم. جايى 
مثل نظام آموزش و پرورش ما بايد به اين سمت 
برود كه غير از آماده ســازى بچه ها براى حفظ 
كردن مقدار زيادى از اطلاعات كه برخى هرگز 
به هيچ درد آدم نمى خورد، بايد ســاعتى داشته 
باشد براى نمايش اين انيميشــن هاى كوتاه با 
اين موضوعــات و يا مثلاً بــا موضوعات محيط 
زيستى و در قالب اين نمايش ها معلم نظر بچه ها 
را بخواهد و با آن ها حرف بزند و آن ها را در مورد 
اين موضوعات حســاس كند. اگر برنامه ريزى 
شــده و اين اتفاقات را به شــكل جذابى شاهد 
باشيم به نتايج خوبى خواهيم رسيد، اما اگر اين 
هم بشــود، بخشى از مســئوليت روزمره ما و نه 
احساس تكليف وجدانى مان، حتماً نتيجه لازم 

را نخواهيم ديد.

دستاورد خوب پروژه يوز با منابع كم
مهر: مدير برنامه هاى محيط زيست دفتر برنامه عمران ملل متحد گفت: پروژه 
يوز با توجه به منابع اندكش دستاوردهاى خوبى داشته است. محسن سليمانى 
روزبهانى درباره دليل پايان يافتن كمك هاى مالى اين نهاد به پروژه حفاظت 
از يوزپلنگ آسيايى گفت: نوع مشاركت مالى UNDP ملل در اجراى چنين 
پروژه هايى به صورت كلى تغيير كرده است و بايد در اجراى چنين پروژه هايى 
علاوه بر حمايت مالى از طرف برنامه عمران ملل متحد حمايت مالى مستقيم از 
طرف دولت هم اتفاق بيفتد. مدير برنامه هاى محيط زيست و توسعه اقتصادى 
اجتماعى دفتر برنامــه عمران ملل متحد، افزود: اين ها شــيوه ها و روش هاى 
جديدى است كه سازمان ملل از سال 2017 در دستور كار خود قرار داده و بر 

اين اساس ما كار را ادامه خواهيم داد.

سريع ترين خودروى سوارى جهان
باشگاه خبرنگاران: ركورد 
قبلى ســرعت در جهان در 
 Bugatti Veyron اختيار
Super Sport بــا حدود 
ســرعت 434 كيلومتــر بر 
ساعت بود كه اكنون سرعت 
 ، Venom F۵ فوق العــاده

ركورد بوگاتى ويرون را شكســته اســت. Venom F۵ كه ســاخته كمپانى 
Hennessey است حدود 482 كيلومتر بر ساعت سرعت دارد. از اين خودرو 
تنها 24 عدد توليد خواهد شد كه هر كدام حدود 1,2 ميليون پوند قيمت دارند. 
اين يعنى قيمت اين ماشين براى مشتريان محدودش حدود 6 ميليارد تومان 
آب مى خورد. برخى از مردم از مقياس فوجيتا براى تحليل شدت باد و طوفان 
استفاده مى كنند. بالاترين نقطه در مقياس فوجيتا F۵ است كه به سرعت باد 
بين 261 مايل بر ساعت و 318 مايل بر ساعت گفته مى شود. نام اتومبيل جديد 
هنسى از اين نام الهام گرفته شده است چرا كه سرعت اين ماشين 300 مايل بر 
ساعت است و در درجه F۵ جاى مى گيرد. شركت هنسى ادعا مى كند كه اين 
ماشين در كمتر از ده ثانيه از صفر به 186 مايل بر ساعت مى رسد يعنى سرعتى 
حدود 300 كيلومتر برساعت كه سرعتى باور نكردنى به نظر مى رسد. گفتنى 

است رقيب اين خودرو را مى توان مدل آگرا شركت سوئدى كوئنيزگ دانست.

جامعه سالم

زيست بوم

خودروبان

فضاى مجازىچارسوى علم

ديجياتو: پس از محدوديت طول توييت ها كه از 140 كاراكتر به 280 كاراكتر 
افزايش يافت، توييتر بتازگى تصميــم گرفته كه محدوديت هاى قبلى خود روى 
طول عناوين كاربرى را هم بردارد. بنابر آخرين پست صفحه پشتيبانى توييتر، از 
ديروز به بعد نام هاى كاربرى در اين شبكه اجتماعى مى توانند تا سقف 50 كاراكتر 
را در بر بگيرند. اين تغيير در شرايطى اتفاق افتاده كه اعضاى توييتر تا پيش از اين، 

براى انتخاب نام كاربرى تنها به 20 كاراكتر محدود بودند.
اما حالا كه اين محدوديت 20 كاراكترى برداشته شده، كاربران فرصت مى يابند كه 
در كنار كلمات از اموجى هاى بيشترى در نام كاربرى خود استفاده كنند يا حتى 

يوزرنيم منحصر به فردى را براى خود برگزينند.
البته توجه داشته باشيد كه اين محدوديت كاراكتر فقط براى نام پروفايل برداشته شده، نه يوزرنيم اصلى كه با علامت @ در منشن ها 

به كار گرفته مى شود.

رفع اعمال محدوديت ها در توييتر به بخش نام كاربرى رسيد
 

ايسنا: سازمان فضايى آمريكا (ناسا) امروز فضاپيماى سيگنوس را براى رساندن 
تجهيزات به ايســتگاه فضايى بين المللى پرتاب مى كند. ناســا در اين پرتاب از 
موشك «آنتاريس» كه به وس يله شركت اوربيتال اى.تى.كى ساخته شده، استفاده 
مى كند تا تجهيزات فنى و تداركاتى را براى ايســتگاه فضايى بين المللى ارسال 
كند. فضاپيماى ســيگنوس حدود 3,5 تن مواد غذايــى و تجهيزات تخصصى و 

آزمايشگاهى را به ايستگاه فضايى بين المللى خواهد رساند.
اين فضاپيما در روز دوشــنبه، ســاعت 14:10 به وقت تهران به ايستگاه فضايى 
مى رسد و به ايستگاه متصل مى شود. رندى برسنيك و پائولو نسپولى فضانوردان 

مستقر در ايستگاه وظيفه هدايت بازوى رباتيك و اتصال سيگنوس به ايستگاه را بر عهده دارند. «سيگنوس» تا تاريخ 4 دسامبر به 
ايستگاه متصل مى ماند و پس از رهاسازى چندين ماهواره مكعبى كوچك در مدار زمين، وارد جو شده و نابود مى شود. اين پرتاب 

قرار است امروز در ساعت 16:07   به وقت تهران از پايگاه فضايى «والوپس» در ويرجينيا انجام شود.

پرتاب فضاپيماى سيگنوس 

3000737274
سامانـه پيامكى 
صفحه زنـدگى

انتقاد  ها، پيشنهاد  ها و 
ايد  ه هاى خود   را از طريق  

اين پيامك  به صفحه 
زندگى ارسال فرماييد  .

 زندگى/ محبوبه على پور     «عمانى» در اكتبر 
ســال 2016 با نارســايى جدى قلبى مادرزادى 
متولــد شــد! پزشــكان «بيمارســتان كودكان 
بوستامانت» در جامائيكا كه در سه روزگى موفق به تشخيص 
اين عارضه شده بودند، براى درمان اين نوزاد تلاش هاى خود را 
آغاز كردند. از اين رو «عمانى» با بررسى هاى تيم تخصصى قلب 
براى درمان توســط بنياد «Chain of Hope» به انگلستان 
اعزام شــد و ســپس با گذراندن پنج هفته اقامت براى درمان 
در اين كشــور، به زادگاهش بازگشت. او اين روزها با سلامت، 
نخستين سالگرد تولدش را پشت سر گذاشته است. «عمانى» 
يكى از صدها كودكى است كه توسط بنياد نيكوكارى زنجيره 

اميد درمان شده است.

* زنجيره اميدواران براى مداواى قلب هاى كوچك 
بيش از 20 ســال از تشــكيل «بنياد نيكــوكارى زنجيره اميد» 
(Chain of Hope) مى گــذرد. مجموعه اى كه نخســتين بار 
فعاليت خود را در كشــور جامائيكا با شــعار «مداواى قلب هاى 
كوچك» آغاز كرد. گرچه مقر اين بنياد در انگلستان قراردارد اما از 
سال 2015 اين مجموعه با گسترش حوزه مأموريت خود، مركزى 
را در كشــور اردن براى درمان بيماران خردسال پناهنده عراقى، 
سورى و فلسطينى ايجاد كرده است، به اين ترتيب هرسال بيش 
از 500 كودك مبتلا به ناهنجارى هاى قلبى و عروقى مادرزادى 
توسط اين نهاد خيريه در كشورهاى جنگ زده و فقير جراحى و 
درمان مى شوند. داوطلبان براى مشــاركت در برنامه هاى انسان 
دوستانه مى توانند علاوه بر همكارى براى اسكان خانواده بيماران 
با تأمين نيازهاى مادى اين گروه، عضوى از مجموعه زنجيره اميد 
باشند؛ البته ميزان هزينه هاى هميارى با تشكل يادشده از 10 پوند 
آغاز مى شود كه قراراست براى تســكين دردهاى بعد از جراحى 
اين اطفال صرف شود؛ همچنين بيشترين هزينه با پرداخت 500 
پوند به هزينه سفر اين اطفال براى درمان اختصاص پيدا مى كند.
* هنوزهم بسيارى از اطفال در جهان امكان مداوا ندارند 

طى روزهاى گذشته شاهد برگزارى «كنگره بين المللى كاسپين» 
با موضوع بيمارى هاى مادرزادى قلب اطفال بوديم كه به ميزبانى 
بيمارستان رضوى در مشهد انجام شد. يكى از ميهمانان نام آشناى 

اين كنگره پروفســور «شكيل قريشــى» رئيس هيئت پزشكان 
«بنياد زنجيره اميــد» (Chain of Hope) بود. اين پزشــك 
برجسته پاكستانى در حاشيه كنگره كاســپين و در گفت و گو با 
«قدس» با اشاره به نحوه خدمت رسانى در اين بنياد، گفت: بيش 
از 20 سال اســت كه درقالب فعاليت هاى خيرخواهانه علاوه بر 
جراحى اطفال بيمار به آموزش پرستاران و پزشكان متخصص براى 
درمان كودكان مبتلا به بيمارى هاى مادرزادى قلبى وعروقى در 
كشورهاى محروم و جنگ زده فعاليت دارم؛ همچنين از اين طريق 
مراكز درمانى خيريه اى در مناطق مختلف جهان راه اندازى شده 

است، چراكه بسيارى از كشورها به لحاظ خدمات پزشكى بويژه در 
زمينه درمان بيمارى هاى قلبى اطفال دچار محروميت هاى جدى 
هستند كه مى توان به كشورهاى آفريقايى، آمريكاى جنوبى و حتى 

كشورهايى در آسيا همانند اندونزى اشاره كرد.
* از اندونزى و كشمير تا موزامبيك و اوگاندا

وى كه تجربه مأموريت هاى خيريه پزشــكى متعــددى را پس از 
وقوع حوادثى همانند زلزله كشــمير و اندونزى دارد، اضافه كرد: 
همچنان خودم براى درمان بيماريهاى مربوط به نقص مادرزادى 
قلب وعروق اطفال به كشــورهاى مختلف سفر و جراحى كرده ام، 
چنانكه طــى دوران ايجاد اين بنياد بيشــترين جراحى هاى قلب 
كودكان در كشورهاى آفريقايى همانند موزامبيك و اتيوپى انجام 
شده كه محروم ترين كشور كه بيشترين ميزان جراحى ها را به خود 
اختصاص داده كشور اوگانداست؛ از همين رو هر ساله چهار تا پنج 
بار براى مداواى اين اطفال به اين كشورهاى آفريقايى سفر مى كنم؛ 
همچنين مراكزى در اين كشورها ايجاد شده كه به طور مستقيم 

خدمات درمانى را در اختيار بيماران قرارمى دهد.
پروفسور قريشــى با تأكيد بر تربيت و تعامل با گروه هاى متعدد 
پرستاران و پزشكان توسط اين بنياد در سراسر جهان گفت: هنوز 
هيچ پزشك ايرانى در بنياد ما فعاليت ندارد، چراكه مقر اين مركز 
خيريه اى در لندن قرار دارد. از ايــن رو متخصصان علاقه مند به 
خدمات داوطلبانه بايد ابتدا عضو اين بنياد شــده و از طريق اين 

مركز به كشورهاى محروم سفر  كنند. 
* ريشه خدمات انسان دوستانه

اين متخصص جراحى قلب كودكان كه در ســال 2004 از سوى 
دولت پاكستان موفق به دريافت جايزه «سيتارا ايمتياز» از بالاترين 
جوايز انسان دوســتانه اين كشور شده، با اشــاره به اينكه ريشه 
خدمات انسان دوستانه، انگيزه هاى شخصى است و نمى توان انتظار 
داشت همه افراد در اين زمينه ها فعاليت كنند، ادامه داد: با همين 
انگيزه فردى در حوزه پزشكى اين بنياد، فعاليتم را آغاز كردم، چرا 
كه من متولد پاكستان هستم و براى ادامه تحصيل به انگلستان 
رفتم؛ سپس توانستم در رشته قلب اطفال تخصص بگيرم. به اين 
ترتيب بعد از بازگشت به پاكســتان براى اولين بار مركز درمانى 
بيمارى هاى قلبى كودكان را در كشورم ايجاد كردم كه طى فعاليت 

در همين مركز به آموزش پزشكان و پرستاران نيز پرداختم.

رئيس هيئت پزشكان بنياد بين المللى زنجيره اميد از فعاليت هاى خيرخواهانه مى گويد

جراحى قلب كودكان محروم؛ از اندونزى تا جامائيكا
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هزينه هاى درمان براى بيماران خاص و نادر كمرشكن است

بازار داغ داروهاى ميليونى 
و خواب سنگين بيمه ها
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ایرنا: رئیـس دانشگاه 
فنی و حرفـه ای کشور 
گفــت: 220 هزارنفر 
در دانشگاه هـای فنی 
و حرفـــه ای تحصیل 
می کننــد که این تنها 
پنج درصد از مجموع 
دانشجویان کشــور را شامل می شود. ناصر شمس 
افزود: اکنــون 27 درصد از افــراد درحال آموزش 
)دانش آموز و دانشجو( مشغول فراگیری دوره های 
مهارتی هستند که طبق برنامه ششم توسعه، این 
میزان باید به 50 درصد برســد. شمس یادآور شد: 
جامعه هنوز دانشگاه فنی و حرفه ای را نمی شناسد 
و اگر بتوانیم این دانشگاه را معرفی و تقویت کنیم، 
بخش مهمی  از مشــکلات مربوط بــه بیکاری در 
جامعه را حل خواهیم کرد، که رســانه ها می توانند 

در این راه به ما کمک کنند. 

27درصد باید 50درصد شود 
ایبنا: محمــــدرضا 
ســنگری، اســــتاد 
و  تهــران  دانشــگاه 
عاشوراپژوه گفــــت: 
همزمانی دهه آخر ماه 
صفر بــا هفته کتاب، 
که  اســت  اتفاقــی 
می توان از آن بهره برداری های معنوی و پژوهشی 
کرد. خوشــبختانه درباره سیره پیامبر کتاب های 
زیادی نوشــته شده و باید در این ایام درباره سیره 
حضرت محمد )ص(، بیشــتر بگوییم و بخوانیم. 
درباره امام حسن مجتبی )ع( هم کتاب های خوبی 
به چاپ رسیده اســت که از آن جمله می توان به 
»اعیان الشیعه« اثر علامه سیدمحسن امینی اشاره 
کرد. درباره زندگانی و ســیره امام رضا )ع( نیز در 
سال های اخیر به ویژه از ســوی انتشارات آستان 

قدس رضوی آثار خوبی منتشر شده است.

بهره برداری معنوی در هفته کتاب
محمدرضا  فــارس: 
سرشــار نوشـــــت: 
رستاخیز شگـرفی که 
اربعین  پیــــاده روی 
هرســــال در ژرفـای 
جان ده ها میلیون زائر 
می آورد،  پدید  عاشق 

خود منشأ انقلابی عظیم در جهان می تواند باشد.
این نویسنده نوشته است: با پاکسازی کاملِ عنقریبِ 
عراق و سوریه از تکفیریان، پیشگویی امام)ره( محقق 
شده است: نیروهای ما درست به پشت مرزهای رژیم 
اشغالگر قدس می رسند. آنگاه که زینب)س( در پاسخ 
یزید فرمود: »مارأیت الا جمیلا«، آیا گوشه چشمی  
نیز به زیبایی های شگرف پیاده روی های شکوهمند 
اربعین این ســال ها و سال  های آتی نداشت؟ نشانه 
پذیــرش زیارت اربعین، تحول ژرفی اســت که در 
انتهایِ این سفرِ روحانی در بنِ جانِ زائر پدید می آید.

پیاده روی اربعین؛ انقلابی عظیم
ایرنا: مشــــاور وزیر 
ارشاد  و  فرهنــــگ 
اســـــــلامی گفت: 
نمایشـگاه  یازدهمین 
بین المللی رسانـه های 
دیجیتــال امــروز با 
حضور وزیران فرهنگ 
و ارشــاد اســلامی  و ارتباطات و فناوری اطلاعات 
گشایش می یابد. سیدمرتضی موسویان افزود: مراسم 
افتتاحیه ســاعت 10 روز شنبه در مصلای بزرگ 
امام خمینی)ره( با ســخنرانی سیدعباس صالحی، 
محمدجواد آذری جهرمــی  و رئیس مرکز فناوری 
اطلاعات و رســانه های دیجیتال وزارت فرهنگ و 
ارشــاد اسلامی  برگزار خواهد شد. وی ادامه داد: در 
این مراسم از سه دستاورد مهم و جدید تولیدشده 
توسط متخصصان و فعالان حوزه فضای مجازی در 

زمینه رسانه های دیجیتال رونمایی می شود. 

افتتاح نمایشگاه رسانه های دیجیتال

کوتاه و خواندنی

ایسنا: محمود معتقدی می گوید: سرگذشت نامه نویسی ازنظر فرهنگی مهم است، اما 
در جامعه ما جدی گرفته نشده  است. این شاعر و منتقد ادبی خاطرنشان کرد: مقوله 
سرگذشت نامه نویسی نکته مهمی  است که در جامعه ما هنوز راه  پیدا نکرده است. 
سرگذشت نامه اعم از این که این سرگذشت ازسوی خود شخص نوشته شود یا این که 
فرد، زندگی شخص دیگری را روایت کند و درباره آثار و خدمات فرهنگی و سیاسی اش 
بگوید، اهمیت ویژه دارد. او افزود: البته سرگذشت نامه در گذشته  ما کمابیش وجود 
داشته اســت و امرا و پادشاهان از دیگران می خواسته اند درباره شان بنویسند تا در 
آینده فرزندان شان از آن  نوشته ها بهره بگیرند. به نظرم سرگذشت نامه نویسی ازنظر 
فرهنگی کار مهمی  است که در جامعه ما زیاد جدی گرفته نشده است و یا اگر  وجود 
دارد، خیلی کمرنگ است. معتقدی همچنین درباره اهمیت و جایگاه خاطره نویسی 
در ادبیات گفت: خاطره نویســی یکی از وجوه و چشــم اندازهای ادبیات است که از 
گذشته تاکنون در ایران و کشورهای دیگر وجود داشته است. خاطره نویسی، تعامل 

مستقیم بین نویسنده یا خاطره نویس با مخاطب است.

ادبیات

سرگذشت نامه نویسی را 
جدی نگرفته ایم

فرهنگ: کانون صنفی استادان دانشگاهی ایران با ارسال نامه ای سرگشاده به وزیر 
جدید علوم، تحقیقات و فناوری ضمن برشــمردن چالش های آموزش عالی کشور 

پیشنهادهایی برای فائق آمدن به این چالش ها مطرح کرد.
در بخشــی از این نامه که با امضای محمدرضا عارف، رئیس کانون صنفی استادان 
دانشــگاهی برای دکتر منصور غلامی  ارسال شده، آمده است: واقعیت این است که 
وزارت علوم، تحقیقات و فناوری، همانند ســایر وزارتخانه ها و دستگاه های اجرائی 
یک نهاد اداری محض نیست، بلکه ستادی فرابخشی و بدون مرز و مخرج مشترک 
تمامی  نهادهای دخیل در حوزه علم و فناوری اســت. با این همه ایجاد دستگاه ها و 
نهادهای موازی در عرصه های سیاستگذاری و اجرا، به خصوص طی یک  دهه اخیر، 
در حدی است که موازی کاری ها را بعضاً به سمت تخاصم و خنثی سازی سوق داده 
اســت، به گونه ای که تداوم این وضعیت برای نظام علم و فناوری کشور خسارت بار و 
جبران ناپذیر خواهد بود. این نامه در 14 بند به مشکلات نظام آموزش عالی پرداخته 

است.

دانشگاه

پیشنهادهای استادان 
دانشگاه به وزیر جدید

خوانش

تصویری تازه در آینه
خوانش شعری از پوران علیپور

 حمیدرضا شكارسري 
» لنزهایت را بردار/ رنگ نمی شود این آینه/ هرچقدرکه چشمانت دروغ 

بگویند...«*
آینه از پرکاربردترین عناصر در مضمون ســازی شاعر ایرانی، خصوصاً در 
دوره سبک هندی یا اصفهانی است. اساس این مضمون ها غالباً با شناخت 
خود، رویارویی با خویشــتن خود، اهمیت صداقت و صراحت، دریافتن 
تنهایی و مفاهیم و مقولاتی از همین دســت است. تعدد و تراکم و تنوع 
مضمون سازی و تصویرپردازی شــاعران از همین مفاهیم و درونمایه ها 
آن قدر چشمگیر است که مخاطب عادی شگفت زده می شود و مخاطب 
شاعر علاوه بر شگفت زدگی حسرت می خورد و حتی وحشت زده می شود 
که دیگر مگر می توان با آینه مضمون و تصویر تازه تری ســاخت؟ بیچاره 

آینه و بیچاره شاعر امروز!
با این حال شاعر معاصر از دایره واژگان تازه ای بهره می برد. این بهره مندی 
باعث می شود چه بسا مضامین آشنا در لباسی تازه، چهره ای بدیع بیابند 
و لذتی دوباره ببخشند. البته ناگفته پیداست که مخاطبان مسلط بر شعر 
کهن، از این چهره بدیع و نوآراسته کمتر شگفت زده شده و لذت می برند.

پوران علیپور با اســتفاده از یک شیء مدرن به یک درونمایه آشنا، یعنی 
صداقت آینه و رویارویی با خود در آینه، رنگ و شکل و بویی نو بخشیده 

است. لنز بار اصلی این نوسازی را به دوش می کشد)دوش لنز!(
ایهام در رنگ شدن هم به شعریت متن کمک کرده است و در مراعات النظیر 

با لنز، به ساختار منسجم متن یاری رسانده است.
*بگذار این لیلی ـ پوران علیپور ـ مایا ـ 1395 ـ صفحه 14.

شرکت بیش از ۱00 هزار دانشجو 
در مراسم پیاده روی اربعین

مهر: دبیر ســتاد اربعین دانشگاهیان کشور اعلام کرد: بیش از 100هزار 
نفر از دانشجویان در مراسم پیاده روی اربعین حسینی شرکت می کنند و 
مجوز خروج 51هزار و 500 دانشجو برای حضور در مراسم مذکور صادر 

شده است.

داوود گودرزی با اشــاره به برنامه های ستاد اربعین دانشجویی گفت: از 
سال گذشته ستاد ملی اربعین دانشگاهیان با عضویت همه دستگاه های 
آموزش عالی کشــور به  ریاست وزارت علوم و دبیری بسیج دانشجویی با 
نیت تسهیل گری در اعزام دانشجویان تشکیل شد. با همین نیت تلاش 
شد مشکلات و موانع اصلی دانشجویان شناسایی شده و برای یک یک این 

مشکلات، اقدامات لازم صورت گیرد.
رئیس بســیج دانشجویی کشــور افزود: نکته اول، بحث مجوز خروج از 
کشور دانشجویان پسر بود؛ دانشجویانی که مشمول بودند باید به معاونت 
وظیفه عمومــی  نیروی انتظامی  مراجعه کــرده و مبلغ 3 میلیون تومان 
به عنوان وثیقه قرار می دادند تا بتوانند مجوز خروج از کشور دریافت کنند.

گودرزی گفت: 51هزار و 500 نفر از دانشجویان پسر مشمول در سامانه 
»ســقا« برای بحث مجوز خروج ثبت نام کردند که مجوز خروج از کشور 
آن  ها صادر شد. وی ادامه داد: امسال برای تسهیل در سفر، به دانشجویان 
توصیه شــد به صورت کاروانی اعزام شوند و تا جایی که می توانند، فردی 
اعزام نشــوند و از آن ها خواستیم کاروان های 7 و 10نفره تشکیل دهند. 

البته از برخی از استان ها کاروان های 300 الی 400 نفره هم داشتیم.
او خاطرنشان کرد: در صحن حضرت زهرا)س( در نجف و در کربلا نزدیک 
حرم، مجموعه ای را برای اسکان دانشجویان فراهم کردیم و خیرینی در 
این مکان ها مستقر کردیم که وعده صبحانه، ناهار و شام را به دانشجویان 
ارائه می دهند. گودرزی گفت: درطول مسیر نیز با مشارکت دانشجویان 
کشورهای مختلف، موکب های »جهان اسلام و جبهه مقاومت« راه اندازی 

شده است.
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فرهنگ

یک استاد ارتباطات در گفت و گو با قدس عنوان کرد

لایحه نظام جامع رسانه ای را باید از نو نوشت

خبر

 فرهنگ/ زهره کهندل   انتشار پیش نویس 
لایحه نظام جامع رسانه ای، موجی از اعتراضات و 
مخالفت ها را ازســوی اهالی رسانه ایجاد کرد که 
معتقد بودند با قانونی شــدن این لایحه، استقلال 
حرفه ای رســانه ها محدود می شود و دولت، تیغ 
نظــارت و دخالت خود را زیــر گلوی مطبوعات 
خواهد گذاشت. استاد ارتباطات و عضو هیئت علمی 
دانشگاه سوره از مخالفان جدی قانونی شدن این 
لایحه است. امیدعلی مســعودی در گفت وگو با 
خبرنگار ما به بیان دیدگاهش در این باره پرداخته 
است. او مخالف شدید تصویب این لایحه است و 
آن را در شأن مطبوعات و نظام جمهوری اسلامی 
نمی داند. به باور وی، ایــن لایحه بدون توجه به 
شــرایط روز نوشته شده اســت و شرایط امروز با 
شرایط سال 1364 یا سال 1379 فرق می کند. از 
آنجاکه قانون مطبوعات بعد از پیروزی انقلاب، در 
اسفندماه سال 64 تصویب شد و اصلاحیه آن سال 
1379 بود، درحالی پیش نویس این لایحه منتشر 
می شود که شرایط و اقتضائات حال حاضر بسیار 
متفاوت از گذشته است، اما در این لایحه مدنظر 

قرار نگرفته است.
این اســتاد ارتباطات با بیان این کــه امروز، نظام 
پیشــگیری در هیچ کجای دنیا به جز ایران، مصر، 
کره شمالی و چند کشور حاشیه خلیج فارس وجود 
ندارد و افغانستان هم  اکنون زیر نظام تنبیهی آمده 
است، توضیح می دهد: در نظام تنبیهی هرکسی 
می توانــد روزنامه چاپ کند ولــی اگر خطا کرد، 
مطابق قانون با آن برخورد می شود؛ یعنی نیازی 
به گرفتن مجوز قبل از انتشار نیست. اگر خطایی 
صــورت بگیرد، هیئت منصفه نظــر می دهد، اما 
براساس پیش نویس این لایحه، روزنامه نگاران باید 
مجوز بگیرند و اگر هم خطا کردند با آن ها برخورد 

قانونی می شود و این یک نظام مختلط است. 

 با اصل مجوز گرفتن، مخالفم
مسعودی با اشاره به لایحه جداگانه برای تشکیل 
ســازمان صنفی خبرنگاران خاطرنشان می کند: 
مگر خبرنگاران جزو قانون مطبوعات نیســتند؟ 
یــک فصل از قانــون مطبوعات بایــد به حقوق 

خبرنگاران و روزنامه نگاران بپردازد. معلوم نیست 
وضعیت قرارداد خبرنــگاران و بیمه آن ها چطور 
می شــود! و این که خبرنــگاران چگونه می توانند 
نظام صنفی داشــته باشند؟ نظام پزشکی و نظام 
مهندسی با اندیشه و فکر مردم سروکار ندارند، ولی 
روزنامه نگاران با اندیشه و اذهان عمومی مواجه اند. 
کار روزنامه نگاری بسیار مهم و حائز اهمیت است. 
عضو هیئت علمی دانشگاه ســوره با بیان این که 
امروز به تعداد روزنامه نگاران، رسانه داریم، می گوید: 
چه الزامی هست که کسی بیاید، مجوز بگیرد تا 
مطلبش را چاپ کند؟ تــوی وبلاگ یا صفحات 

شخصی اش آن را منتشر می کند.
به باور او، کسانی که خطا می کنند، چه در فضای 
مجازی و چه در محیــط واقعی، با آن ها برخورد 
قانونی می شــود، ضمــن این کــه در یک نظام 
دموکراسی، مردم باید حرف بزنند.مسعودی که با 

اصل مجوز گرفتن مخالف است، توضیح می دهد: 
این موضوع  در کل دنیا رو به محو شــدن است، 

چون هزینه هایش از فوایدش بیشتر است.
وی با اشــاره به تصویب قانون مطبوعات در سال 
1364 می گوید: در قانونی که در اوج ســال های 

دفاع مقدس و در شــرایطی که کشورمان درحال 
جنگ بود تصویب شــد، کلمه »توقیــف« را در 
لایحه نیاورده بودند، اما در پیش نویس این لایحه، 
دوبار کلمه توقیف آمده اســت، درحالی که دوره 
این حرف ها گذشته است. مگر می شود نشریه ای را 
توقیف کرد؟! انتشار اطلاعات که در فضای مجازی 

قابل کنترل نیست!

 قانون هم شود، اجرا نمی شود
به باور مســعودی، این لایحــه درصورت قانونی 
شدن، قابلیت اجرایی شدن ندارد، زیرا همان زمانی 
که قانون جمــع آوری دیش های ماهواره با وجود 
مخالفت کارشناســان تصویب شــد، در اجرا با 
آســیب های اجتماعی و مقابله مــردم با نیروی 
انتظامــی هنــگام ورود به خانه ها روبه رو شــد، 
درحالی که اگــر برنامه های صداوســیما تقویت 

می شد، کسی سراغ برنامه های ماهواره نمی رفت.
او می گویــد: این لایحــه بــرای مطبوعات هم 
مشکل آفرین می شود، به ویژه در جایی که توقیف را 
قانونی کرده است. امروز در هیچ کجای دنیا )به جز 
چند کشور معدود( نشریات را توقیف نمی کنند، 
بلکه جریمــه می کنند. مــردم و مطبوعات باید 

قانون مدار شوند، نه محدود!
این اســتاد ارتباطات با اظهار امیدواری از قانونی 
نشــدن این لایحه، می گوید: امــروز نیاز به نظام 
جامع رســانه ای داریم که صداوسیما هم در آن 
وجود داشته باشــد، درحالی که صداوسیما قانون 
جداگانه ای دارد، با این که باید قانون واحدی درباره 
رســانه ها وجود داشته باشــد. مسعودی مشکل 
دیگر پیش نویس لایحــه را این می داند که فقط 
با استادان دانشکده علوم اجتماعی دانشگاه علامه 
مشورت شده، درحالی که استادان ارتباطات دیگر 
دانشگاه ها نادیده گرفته شده اند، حتی آن چیزی که 
استادان ارتباطات دانشگاه علامه هم نوشته بودند، 
در ایــن لایحه دیده نمی شــود. او می گوید: باید 
این لایحه را کنار بگذارند و با توجه به مقتضیات 
روز، آن را دوباره بنویسند، به ویژه درباره وضعیت 
فعلی مطبوعات که نیاز بــه حمایت های دولتی 
دارند و نه دخالت. به گفته او، اســتقلال حرفه ای 
روزنامه نگاران ما به اندازه کافی مخدوش هســت، 
درحالی کــه در این لایحه به ســخت و زیان آور 
بودن این حرفه اشــاره نشده و نشان می دهد که 
چقدر غیرکارشناسی است. وی با تأکید بر این که 
این لایحه باید به فراموشــی سپرده شود و حتی 
ارجاع آن برای اصلاح هم کار درســتی نیســت، 
خاطرنشان می کند: با توجه به تجارب کشورهای 
پیشرفته و به ویژه کشورهای مسلمان، دولت باید 
نقش حمایتی داشته باشد. باید روی نظام حمایتی 

دولت از مطبوعات بیشتر متمرکز شد.
مسعودی در پایان یادآور می شود: بیش از این که 
برای مطبوعات، محدودیت ایجاد کنیم، نیاز است 
که آن  ها را حمایت کنیم، ولی باید حدود و قوانین 
مجازات ها در قانون مشخص شــود تا درصورت 
ارتکاب خطا، متحمل جرائم ســنگینی شوند که 

بازدارنده باشند. 

آنچه می خوانید

در قانونــی که در اوج ســال های 
شــرایطی  در  و  مقــدس  دفــاع 
که کشــورمان درحــال جنگ بود 
تصویب شــد، کلمه »توقیف« را 
در لایحــه نیاورده بودنــد، اما در 
پیش نویس این لایحه، دوبار کلمه 

توقیف آمده است



غلامرضـــا  ایلنــا: 
موسوی با بیان این که 
ما فقــط می توانیم به 
مخاطــب پیشــنهاد 
بدهیم، اما نمی توانیم 
او را مجبــور کنیم به 
برود  فیلمی  تماشای 

که خودمان آن را دوست داریم، گفت: با آژان کشی 
نمی تــوان مخاطب را به ســینما آورد و این روش 
در همه جای دنیا مرســوم اســت. وی با اشاره به 
بحث هایی که این روزها پیرامون فیلم سوزی مطرح 
شده، گفت: اعتقادی به فیلم سوزی ندارم. دو گروه 
بحث فیلم ســوزی را راه اندازی کردند؛ گروهی که 
می خواهند آثارشان را در آینده اکران کنند و قصد 
دارند مطرح شوند و گروه دیگر کسانی هستند که 
تلاش کردند فیلم هایشان به فروش خوبی برسد، اما 

مخاطبان از آن ها استقبال نکردند.

فیلم سوزی دروغ است
فارس: فیلــم برداری 
ســینمایی  فیلــــم 
»مصــــــادره« بــه 
کارگردانـــی »مهران 
احمدی« در ارمنستان 

به پایان رسید. 
این  تولیــد  عوامــل 

فیلم سینمایی، هفته گذشــته میهمان سجادی، 
سفیر ایران در ارمنســتان بودند که درواقع با این 
ضیافت نهار، آخرین ســکانس نهایــی تولید این 
فیلم در ارمنســتان به پایان رســید. در این دیدار 
سفیر کشورمان در ارمنستان با اشاره به دستورات 
و تأکیدات وزیر امور خارجه کشورمان در همراهی 
و حمایــت از گروه های هنری، فرهنگی، ورزشــی 
و... عنوان داشــت: آقای ظریف به کارکنان دستگاه 
دیپلماسی مؤکداً توصیه کرده اند که توجه خاصی به 

هنرمندان کشور داشته باشیم.

مهران احمدی و پایان »مصادره«
محمـــــود  میزان: 
عزیــزی بازیگر تئاتر، 
تلویزیون  و  ســینما 
این روزهــا  گفــت: 
بازیگری  پیشکسوتان 
وضعیت خوبی ندارند، 
تهیه کنندگان  چراکه 

وقتی از ســرمایه های عظیم نیروی جوان استفاده 
مناســب نمی کنند، قطعاً از پیشکسوتان بازیگری 
نیز اســتفاده نخواهند کرد. وی گفت: مشــاغل و 
مسئولیت ها در جامعه سینمایی تعریف نشده اند، 
یعنی اگــر یک فیلم نامه نویس اثری بنویســد که 
دستمزد نگارش آن به اندازه 5 اثر باشد، دیگر ناچار 
به نوشــتن همزمان آثار نمی شود. برای بهتر شدن 
وضعیت ســینما باید جایگاه مشاغل به طور شفاف 
تعریف شــود، چون نویسنده تمام توجهش را روی 

یک اثر می گذارد.

وضعیت نامناسب پیشکسوتان
فــارس: نمایـــش 
»الیور توئیســت« به 
کارگردانی حســـین 
پارسائی از اول آذرماه 
به روی صحنـــه تالار 
وحـــدت مــی رود و 
این نمایش هم اکنون 

پیش فــروش بلیت هایــش را آغــاز کرده اســت. 
پیش فروش پنج روز ابتدایی نمایش به اتمام رسیده 
و سایت ایران کنســرت و ایران نمایش برای پنج 
روز دوم باز شده اســت. گفتنی است اجرای تئاتر 
موزیــکال الیور توئیســت در 10 روز اول با حضور 
ســعید چنگیزیان و پس از آن نوید محمدزاده در 
نقش بیل ســایکس خواهد بود. محمدزاده از 15 
آذر در این نمایش حضور خواهد داشت. همچنین 
ترانه های 15 قطعه  موزیکال نمایش توسط کامران 
رسول زاده و محمدرضا کوهستانی بازسرایی شده اند.

اول آذر »الیور توئیست«  روی صحنه

چهره - خبر

هنر: تصویرگران نقاشی های خود را در نخستین سالروز درگذشت توران میرهادی 
در گالری ویستا به تماشا گذاشتند.پریسا پهلوان، مدیر گالری ویستا »یادگاری« را 
عنوان این نمایشگاه خواند و گفت: من هم سال ها عضو شورای کتاب کودک بودم و 
از نزدیک شاهد بودم هنرمندان تصویرگر چه ارتباط صمیمانه و نزدیکی با زنده یاد 
میرهادی داشــتند. از این رو از تصویرگران خواستیم به جای آثار تصویرگری، آثار 
 نقاشی خود را در این نمایشگاه ارائه کنند تا تصویر متفاوتی از آن ها را شاهد باشیم.

پهلوان افزود: آثاری از مهشید آســوده خواه، نگین احتسابیان، بنفشه احمدزاده، 
عطیــه بزرگ ســهرابی، مرجــان ثابتی، هــدا حــدادی، پژمان رحیمــی زاده، 
فرشــید شــفیعی، مریــم طباطبایی، کمــال طباطبایــی، حســن عامه کن، 
نجوا عرفانــی، کیوان عســگری، عطیه مرکــزی، مانلی منوچهــری و مرجان 
 وفاییان، به کوشــش کیوان عســگری در ایــن مجموعه به نمایــش درمی آید.

نمایشــگاه »یادگاری«  تا 29 آبان ماه در گالری ویستا به نشانی خیابان مطهری، 
خیابان میرعماد، کوچه دوازدهم ، پلاک11 برگزار می شود.

تجسمی

گردهمایی نقاشان به یاد 
توران میرهادی 

ایسنا: فریدون جیرانی، کارگردان فیلم »خفه گی« درباره گلایه های پولاد کیمیایی 
از کوتاه شدن نقشش گفت: پولاد کیمیایی حق دارد که شاکی باشد و گلایه داشته 
باشد، ولی درواقع شروع فیلم »خفه گی« را جوانی زد به اسم »پاشا« که سال ها با 
او دوست بودم و قرار بود در یکی از  فیلم های من بازی کند. فیلمی به نام »عشق« 
قرار بود ساخته شود، ولی به دلیل این که گریم مناسبی صورت نگرفت، فیلم ساخته 
نشد. بعد به سراغ این فیلم آمدیم و قرار شد سرمایه آن را جور کند، ولی نتوانست 
کل سرمایه را پیدا کند و قسمت زیادی را تهیه کرد و قرار شد خودش نقش اول را 
بازی کند، ولی بعد نوید محمدزاده آن را بازی کرد. برای بازیگر زن هم در ابتدا هم 
قرار شد بهاره رهنما در آن بازی کند، ولی یک لحظه ترسیدم سابقه کمدی او در 
یک فیلم جدی، برخورد منفی ایجاد کند. بعد الناز شاکردوست آمد، تمام تیم من 
خیلی موافق آمدن الناز نبودند، ولی به این نتیجه رسیدم که او در این فیلم بازی 
کند. سپس به این نتیجه رسیدیم که باید یک بازیگر دیگر هم داشته باشیم که به 

روند داستان کمک کند، بنابراین نقش برادر را تقویت کردیم.

سینما

پولاد حق داشت 
شاکی شود
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یادداشت

 هنر/ رضا استادی   تماشای برخی فیلم ها در 
سینمای ایران »مسیری آسان« دارد. کافی است 
اراده کنید و ســپس از میان سالن های مختلف 
سینما در نقاط مختلف شهر، سانس مورد علاقه 
خود را انتخاب کنید و به تماشای فیلم بنشینید. 
این فیلم ها با دارا بودن سالن های نمایش متعدد 
و سانس های مختلف، با فروش خوب و بالایی هم 
مواجه می شوند، اما تماشای برخی دیگر از فیلم ها 
نیازمند پیمودن مسیری سخت است؛ فیلم هایی 
که سانس های محدودی در سینماهای پراکنده 
دارند و تماشای آن ها نیازمند انعطاف خاصی در 
برنامه کاری است! شاید به همین دلیل است که 
وقتی به تماشــای آثاری از نوع دوم می نشینیم، 
خواه ناخواه هم توقــع بالایی داریم و هم نگاهی 

سخت گیرانه تر!
سینمای ایران با این فیلم هایی که این روزها روی 
پرده دارد، با رقص هندی و تقلید قیافه و صدای 
خوانندگان لس آنجلسی، با مثلث ها و مربع های 
عجیب وغریب عشــقی و با تولیداتی که هنوز از 
آب و گل بیــرون نیامده، روی پــرده می روند و 
به کمک هنرپیشه های پولساز، تبلیغات و تبعیض 
در اختصاص سالن ها، به فروش بالایی می رسند، 
ما را آســان گیر کرده است و کافی است فیلمی 
حداقل  های لازم را داشته باشد تا احساس کنیم 

یک فیلم خوب و متفاوت دیده ایم.

 موفق در خلق دلهره
فیلم »شنل« ساخته حسین کندری اثری است 
که تماشــای آن توقع مخاطب ســخت گیر را 
کمابیش برآورده می کند. فیلم قصه ای پیچیده 
دارد که برای تماشاگر ملول از آثار تکراری و خطی 
سینمای ایران، تماشایش جذاب است. قصه فیلم 
در شهری کوچک در شمال کشور رخ می دهد. 
مانند اغلب فیلم هایی که در این ســال ها شاهد 
آن بوده ایم، فیلم برای تحقق ساختار معماگونه 
و رمزآلودش، بخشی از ماجراهای وسط فیلم را 
در ابتدا روایت می کند؛ یعنی همان بخشــی که 
تصویری از »مسعود فروتن« را مشاهده می کنیم.

داســتان از جایی آغاز می شــود که زنی به نام 

»صحرا« که پرستار بیمارستانی در شمال کشور 
اســت، در بیمارستان با جسد همسرش شعبان 
مواجه می شود. این دو مخفیانه با یکدیگر ازدواج 
کرده انــد و حالا برای حل کردن ماجرا، صحرا با 
کمک دوستش »ســحر« و همسر او »هامون« 
تصمیــم می گیرد تا با وکالتنامــه ای قلابی، نام 
شــعبان را از شناســنامه اش پاک کند، غافل از 
این که شعبان واقعی نه همسر فوت کرده او، بلکه 
مردی اســت که در کارگاه سابق شوهرش کار 
می کرده و به عبارت ساده، شوهرش با سوءاستفاده 
از شناســنامه کارگرش، او را عقد کرده و حالا با 

مرگش معمایی پیچیده به یادگار گذاشته است!
در روزگار رواج فیلم هــای ضــد قصــه و آثاری 
که روایتی بــرای دنبال کردن ندارنــد و صرفاً 
به بازی های فُرمی متکی هســتند، شنل فیلم 
قابل قبولی است که مخاطبش را به دلهره دچار 

می کند. خط داستان کلی فیلم قابلیت خلق اثری 
طنزآمیز هم دارد؛ یعنی به سادگی می توان فیلمی 
در قد و قواره »فیلم فارسی های خنده دار« از آن 

درآورد، امــا کارگردان روایتی کاملاً جدی از این 
ماجرا دارد. شاید برای جلوگیری از طنزآمیز شدن 
فیلم اســت که فضای کلی حاکم بر فیلم سرد 
اســت. البته با وجود این ترفند در بخش هایی از 
فیلم مخاطب به شخصیت ها و داستان می خندد.

 شگردهایی برای پنهان کاری 
فیلم چند نکته برای پنهان کردن از مخاطب دارد 
و البتــه چند نکته انحرافی نیز در خود گنجانده 
تا حدس و فرض های تماشــاگر را به هم بریزد. 
مثلاً »هامون« شوهر آیدا دوست صحرا، یکی از 
مواردی است که مخاطب تصور می کند ممکن 
اســت رابطه ای میان او و صحرا شکل بگیرد. دو 
کارگــر افغانی حاضر در فیلــم نیز این حدس و 
گمان را در تماشــاگر ایجاد می کنند که ممکن 

است در بخشــی از داســتان به نفع صحرا وارد 
مناسبات شده و علیه طاهر اقدامی کنند، اما این 

اتفاق رخ نمی دهد.
در ابتــدای فیلم راجع به پدر و مادر صحرا گفته 
می شــود که آن ها دور از آن منطقه هســتند. 
مخاطبی که به تماشای آثاری از این دست عادت 
دارد، این بار هم تصور می کند با شخصیت هایی 
مواجه اســت که نویســنده برای حــل کردن 
چالش های پیش رو، پدر و مادر و کلیه خانواده را 
حذف کرده، اما در پایان حضور مادر و پدر صحرا 
فضایی عاطفی و جذاب در فیلم ایجاد می کند و 

به نقطه قوتی تبدیل می گردد.
مهم تریــن امتیاز فیلم »شــنل« روایت جذاب 
قصه ای دلهره آمیز اســت؛ روایتی که تماشاگر را 
با شــخصیت ها همراه می کند. این که در میانه 
فیلم متوجه می شــویم صحــرا دختری افغانی 
است و به همین دلیل تمایلی به شکایت کردن 
و دادگاه رفتن ندارد، غافلگیری جذابی اســت، 
اما ناخــودآگاه بیننده را به یــاد فیلم های دهه 
هفتاد و هشــتاد و آثاری می اندازد که به تعداد 
فراوان با موضوع زندگی افغان ها تهیه شد. فیلم 
می توانســت پایان باز داشته باشد؛ مسئله ای که 
این روزها در ســینمای ایران بسیار رایج است و 
کارگردان ها برای فرار از زحمتی که تعیین یک 
فرجــام نهایی برای فیلم دارد، قضاوت را به خود 
مخاطب واگذار می کنند، اما کارگردان »شنل« 
پایانی مشخص را برای قصه انتخاب می کند که 
هرچند سرهم بندی شــده است، اما این امتیاز را 
دارد که می تواند به عنوان دیدگاه کارگردان نسبت 

به قصه تلقی شود.
مهم ترین مشکل فیلم شــاید نحوه روایت قصه 
اســت. فیلم می توانســت با شــکل دیگری از 
روایت، اثری کلاســیک باشــد، اما ایــن نوع از 
پرداخت اروپایی که در ســینمای ایران و میان 
کارگردان های جوان نیز رواج فراوان دارد، باعث 
می شود سازندگان این آثار هیچ گاه به سینمای 
بدنه و پرُفروش راه نیابند و برای ســال های سال 
»هنر و تجربه«ای بمانند، آن هم با ســانس ها و 

سالن های محدود!

اربعین و فرهنگ سازی 
صلح واقعی در جهان

 حبیب احمدزاده  
داستان نویس، فیلم نامه نویس و فعال فرهنگی 

دوست همسفری هنگام راهپیمایی اربعین امسال از من پرسید: چرا کسی 
ایــن ملت عراق را هدایت فکری نمی کنــد تا بعد از تحمل چند جنگ 
خارجــی و داخلی، مخارجی را که در اربعین متحمل می شــوند، صرف 

تربیت، بهداشت و آبادانیِ کشورشان کنند؟

پرسیدم به نظرت خرج خرید یک موشک جنگی چقدر است؟ مخارج ده ها 
هزار کشته و نگاهداری هزاران هزار مجروح یک جنگ و تیمار خانواده های 

آنان چقدر می شود؟
منظورم را متوجه نشد، ادامه دادم و گفتم: سال ها خشونت در این کشور 
مابین قبیله با قبیله، خانواده با خانــواده و برادر با برادر رخ داده. حال از 
اقصی نقاط این کشــور و از تمام این قبایل همگی همراه با فرزندان شان 
می آیند تا حداقل 20 روز در مسیری 500 کیلومتری، کفش های کسی را 
واکس بزنند که نمی شناسند، به کسی التماس کنند تا قدم بر چشم شان 
گذاشــته و به خانه شان رفته و بر سفره طعام شان بنشیند که هرگز او را 

ندیده اند.
این فرزندان درکنار پدران شان هرسال در اربعین 20 روز عمل می کنند 
به درس دوست داشتن و محبت به دیگرانی که نمی شناسند. هرکس که 
باشــد از شیعه و سنی تا مســیحی و حتی یهود، هرکس که در این راه 
مهمان حسین است،  جالب درسی است که هرسال باید شاگردانش اعم 
از کوچک و بزرگ، زن و مرد، باســواد و بی سواد، دوباره این ترم را تکرار 

کنند و قبولی آن تنها یک ساله است و باز تکرار در سال بعد.
 این درسِ محبت را هرگز دانشــگاه و مدرسه دیگری در جهان می تواند 
عملاً به کسی یاد دهد؟ اربعین درواقع واکسینه سازی فرهنگ ملتی است 
برای مقابله با ویروس داعشی شدن فرزندان شان؛ داعشی که شناخته و 

نشناخته، بدون سؤال، سر می برُد.
دوباره می پرســم کدام راهپیمایی بیســت و چند میلیونی را در جهان 
می شناســید که این گونه صلح را به همه مــا و ازجمله کودکان عراقی 
بیاموزد؟ به ما ایرانیان بیاموزد که از فرط مهمان نوازیِ میزبان عراقی، کینه 

جنگ هشت ساله را شسته و کنار بگذاریم.
بله عزیزان، ما در راهپیمایی اربعین می آموزیم با دوست داشتن انسان ها از 
فرهنگ یزید و شمر انتقامی بس قطعی و نهایی بگیریم؛ این انتقامی ا ست 
کامل که دیگر ما دو ملت با کینه به همدیگر ننگریم تا غربیان ســوداگر 

نتوانند موشک هایشان را به ما بفروشند.
اگر امروز برای فرهنگِ پیشگیری و محبت به دیگران چنین خرج ناچیزی 
نکنیم، حتماً و ناچاراً فردا برای مریضی جنگ، باید میلیاردها خرج بیهوده 
بپردازیم. نمی دانم در دل این دوست چه گذشت، سری تکان داد و سپس 

در مسیر به حرکت مان ادامه دادیم.
باور کنیم که بزرگ ترین انتقام جهان از کشندگان حسین، همین آموزش 
صلحی اســت که در اربعین بر ضد فرهنگ منحط داعش و پشتیبانان 

امروزش انجام می پذیرد.
دوستان این پیشــگیری از جنگ و این راهپیمایی واقعیِ صلح بر همه 

ملت های جهان و نه فقط مسلمانان، تهنیت و مبارک.
پی نوشــت: این متن را باید به دو دوســت تقدیم کنم که عملاً سال ها 
پیش در این راه گام برداشــتند؛ اول، شــهید مدافع حریم و حرم، سعید 
سیاح طاهری که جشن کشتی دوستی بین کودکان  ایران و عراق و صدها 

نمونه دیگر را به جان انجام داد.
و دومی، دوست گرامی و هنرمندم کیومرث خان پوراحمد که چنین روزی 

را سال ها پیش با ساخت فیلم اتوبوس شب آرزو کرد.
عکس گرفته شده در عمود ۳۷5 )بین راه نجف و کربلا(  

نگاهی به فیلم »شَنِل« ساخته حسین کُندری

فیلمی که این روزها دیدنش غنیمت است

آنچه می خوانید

فیلم می توانست با شکل دیگری 
از روایت، اثری کلاســیک باشد، 
اما این نــوع از پرداخت اروپایی 
کــه در ســینمای ایــران و میان 
کارگردان هــای جوان نیــز رواج 
فــراوان دارد، باعــث می شــود 
ســازندگان این آثــار هیچ گاه به 
ســینمای بدنه و پُرفــروش راه 

نیابند



خط بین الملل

آتش سوزی مرگبار 
در مجتمع مسکونی در روسیه 

در  گاز  انفجار  براثر  خبرگزاری ها: 
مجتمع مسکونی در شهر ایژوسک 
روســیه تا کنون شــش نفر جان 

باخته اند. 
این حادثه شب پنجشنبه رخ داد که 
به دلیل نشــت گاز و بروز انفجاری 
مهیب، ساختمان مسکونی نه طبقه 

را در این شهر طعمه حریق کرد.
براثر این آتش سوزی هشت واحد آپارتمانی کاملاً تخریب شد و بخشی از این 

مجتمع مسکونی فرو ریخت.
نیروهای وزارت شرایط اضطراری روسیه با حضور در محل حادثه تلاش کردند 
تا بامداد ضمن اطفای حریق، بیش از دویست نفر از ساکنان این آپارتمان ها را 

به مکان های امن منتقل کنند.
در میان کشته شدگان دو کودک خردسال نیز به چشم می خورد و همچنان از 
سرنوشت چندین نفر از ساکنان این مجتمع مسکونی خبری در دست نیست.

دختر 15 ساله 8 ماه اسیر شیطان بود 
خبرگزاری ها: معلم 50 ساله ای به 
خاطر تجاوز به دختر 15 ســاله که 
دانش آموز خصوصی اش بوده پس از 

ماه ها فرار دستگیر شد. 
پلیس ایالت تنســی آمریــکا برای 
جست وجوی ردی از این معلمی که 
دختر دانش آمــوز را ربوده بود و در 
مــدت 8 ماه به او تجاوز کرده بود به 

حالت آماده باش در آمده بود، تا اینکه توانست او را هنگام خرید در یک فروشگاه 
محلی شناسایی و دستگیر کند.

این معلم مرد آخرین بار به همراه دانش آموز 15 ســاله اش در 13 مارس در 
اوکلاهما آمریکا دیده شده بود.

»برنت کوپر« دادســتان منطقه گفت: با اطلاعاتی که هنگام تعقیب این متهم 
داشتیم او را قدم به قدم تعقیب کردیم تا اینکه توانستیم او را دستگیر و دختر 

15 ساله را نجات دهیم.
متهم 50 ساله به نام »تاد کومینز« پس از دستگیری به ربودن و تجاوز به دختر 
دانش آموز اعتراف کرده است.با انتشار این خبر همسر متهم درخواست طلاق 

داده و شوکه شده است.

قاتلان در عملیات 8 ساعته پلیس 
نوشهر دستگیر شدند 

خط قرمز: عوامل نزاع و درگیری مسلحانه در روستای 
دزدک بخش مرکزی نوشــهر که منجر به کشته شدن 

یک نفر شدند، دستگیر شدند. 
ســرهنگ صفرپور معاون عملیات فرماندهی انتظامی 
مازنــدران گفت: در پی نــزاع و درگیری منجر به قتل 
)ع.ب( ۴0 ساله در روستای دزدک بخش مرکزی نوشهر، 
بلافاصله مأموران پلیس برای بررســی موضوع به محل 

حادثه اعزام شدند.
وی افزود: پس از وقوع این حادثه مأموران پلیس آگاهی 
با تشکیل تیم های اطلاعاتی و عملیاتی موفق به شناسایی 

و دستگیری یک نفر از عاملان این جنایت شدند.
ســرهنگ صفرپور گفت: مأمــوران پلیس آگاهی و 
پلیس امنیت عمومی نوشــهر عملیات شناســایی و 
دســتگیری عوامل نزاع و درگیری و عامل تیراندازی 

و قتل را انجام دادند.
معاون عملیات فرماندهی انتظامی مازندران از دستگیری 
عوامل نزاع و عامل تیراندازی و قتل در کمتر از 8 ساعت 
در شهرســتان نوشهر خبر داد.علی شــادمان فرماندار 
نوشــهر گفت: فرد مســلح به سلاح شــکاری به علت 
اختلافات شخصی سمت عده ای تیر اندازی کرد که یکی 
از اهالی دزدک به هویت )ع.ب( ۴0 ساله به علت اصابت 
گلوله به نقاط مختلف بدن و شدت خونریزی جان باخت.

وی افزود: در این حادثه ۴ نفر دیگر زخمی شدند.

تصادف خونین 
در محور گچساران - باشت 

خبرگزاری صداوسیما: در تصادف مرگبار گچساران به 
باشت همه اعضای یک خانواده جان باختند. 

ســرهنگ ویسی پور، رئیس پلیس راه گچساران گفت: 
در حادثه تصادف خونین محور گچساران - باشت همه 

اعضای یک خانواده جان باختند.
وی افزود: حادثه به علت واژگونی خودروی سواری سمند 
رخ داد. ویسی پور ادامه داد: این خانواده که شامل دو مرد 
و یک زن و یک کودک بودند در حال بازگشــت از سفر 

کربلا به شیراز دچار حادثه شدند.
وی اضافه کرد: علت این حادثه خواب آلودگی راننده و 

ناتوانی در کنترل خودرو بوده است.

خط خبر
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خط قرمز-لیلا طاهری: کلاهبــردار میلیاردی که با عنوان 
فرمانده ارشــد نظامی از یک استاد دانشگاه 11 میلیارد تومان 
کلاهبرداری کرده بود، به همراه همدستش شناسایی و دستگیر 

شد.
 هفتم مردادماه امسال یکی از اســاتید دانشگاه های تهران با 
مراجعه به دادســرای ناحیه 33 تهران با طرح شکایتی عنوان 
داشــت: شخصی به نام ناصر انصاری پور ضمن معرفی خود به 
عنوان یکی از مقامات عالی رتبه نظامی و به بهانه حل و فصل 
مشکلات حقوقی ام، با دریافت وکالتنامه برای پیگیری حقوقی 
مشکلات اقدام به کلاهبرداری و نقل و انتقال غیرقانونی اموال 

بنده به ارزش بیش از 10 میلیارد تومان کرده است.
با تشکیل پرونده مقدماتی با موضوع »جعل و کلاهبرداری« و 
به دستور بازپرس شعبه دوم دادسرای ناحیه 33 تهران، پرونده 
برای رســیدگی در اختیار اداره سیزدهم پلیس آگاهی تهران 

بزرگ قرار گرفت.
مالباخته پس از حضور در اداره سیزدهم پلیس آگاهی تهران 
بزرگ در اظهاراتش به کارآگاهان گفت: شــخصی به نام ناصر 
انصاری پور ضمن معرفی خود به عنوان یکی از افسران و مدیران 
عالی رتبه نظامی و همچنین طرح ادعای داشتن روابط نزدیک 
با مقامات مختلف دولتی و قضایی، اقدام به کلاهبرداری از بنده 
و تصرف غیرقانونی اموال بنده بــه ارزش بیش از 10 میلیارد 

تومان کرده است.
مالباخته در توضیحات تکمیلی خود به کارآگاهان گفت: یکی 
از بستگانم در منطقه میرداماد زمینی داشت که برای پیگیری 
مشکلات حقوقی آن به دفتر وکالتی مراجعه و در این مراجعات 
با شخصی به نام ناصر انصاری پور آشنا شده بود که خودش را از 
مدیران عالی رتبه نظامی معرفی کرده است؛ در ادامه و از طریق 
بســتگان خود، با این شخص آشنا شــده و وی با طرح ادعای 
داشتن ارتباطات ویژه و نزدیک با مقامات عالی رتبه کشوری، 
لشکری و بویژه مقامات دستگاه قضایی مدعی شد که قادر به 
حل و فصل تمامی مشکلات حقوقی بنده است؛ با حیله و ترفند، 
ایشان وکالتنامه هایی را از من برای پیگیری مطالبات حقوقی ام 

دریافت کرد، اما پس از گذشت نزدیک به شش ماه متوجه شدم 
که این شخص با استفاده از وکالتنامه های صادر شده اقدام به 
نقل و انتقال املاک و زمین های بنده در مناطق 10، 11 تهران 
و همچنین شهرستان رامسر به ارزش بیش از 10 میلیارد تومان 

کرده است.
مالباخته در خصوص پرداخت بالغ بر یک میلیارد تومان وجه 
نقد به آقای ناصر انصاری پور نیز عنوان داشــت:در طول مدت 
شــش ماهی که فکر می کردم آقای ناصر انصاری پور در حال 
پیگیری امورات حقوقی بنده است، ایشان به بهانه  پرداخت پول 
به افراد مختلف در دستگاه های مختلف دولتی و یا قضایی، بالغ 
بر یک میلیارد تومان پول نقد نیز از من دریافت کرده است که 

مستندات آن نیز قابل ارائه است.
با توجه به شیوه و شگرد استفاده شده در جعل عناوین دولتی 
و کلاهبرداری، کارآگاهان اطمینان پیدا کردند که این اقدامات 
غیرقانونی باید توسط مجرمی حرفه ای در زمینه جرایم مرتبط با 
کلاهبرداری انجام شده باشد، لذا با بهره گیری از بانک مجرمین 
سابقه دار پلیس آگاهی، یکی از مجرمین حرفه ای و سابقه دار به 

نام »قاسم« ۴۶ ساله را شناسایی کردند. 
با شناسایی تصویر »قاسم. ح« از سوی مالباخته به عنوان شخصی 
که خودش را به نام مجعول »ناصر انصاری پور« و از فرماندهان 

عالی رتبه نظامی معرفی کرده، کارآگاهان در بررسی سوابق وی 
اطلاع پیدا کردند که قاسم حتی دوران خدمت سربازی را نیز 
سپری نکرده و هیچگونه وابستگی به هیچ کدام از ارگان های 

مختلف دولتی، نظامی و... ندارد.
همزمان با آغاز اقدامات برای دستگیری قاسم، کارآگاهان اداره 
سیزدهم پلیس آگاهی با انجام اقدامات خاص پلیسی موفق به 
شناسایی یکی دیگر از مجرمان سابقه دار به نام »محمدعلی« ۴3 
ساله شدند که بنا بر اظهارات مالباخته در تمامی جلسات خود 
با متهم اصلی پرونده، این شخص نیز حضور داشته و پیگیری 

تمامی امورات بر عهده وی بوده است.
سرانجام با پیگیری های خاص پلیسی، کارآگاهان اطلاع پیدا 
کردند که »محمدعلی« با حضور در یکی از ادارات ثبت در منطقه 
شمال تهران قصد نقل و انتقال اموال مالباخته را دارد؛ بلافاصله 
کارآگاهان اداره سیزدهم پلیس آگاهی، روز ۲۴ مهر با حضور در 
اداره ثبت اقدام به دســتگیری »محمدعلی« کرده و در بازرسی 
اولیه از وی موفق به کشف یک وکالتنامه بلاعزل صادره از سوی 

متهم اصلی پرونده شدند.
محمدعلی ضمن معرفی »قاســم. ح« به عنــوان طراح اصلی 
ســناریوی کلاهبرداری از مالباخته، عنوان داشت که قاسم به 
تازگی با تأسیس یک دفتر خصوصی در منطقه باقرخان، دقیقاً 
به همین شیوه و شگرد و با معرفی خود به عنوان یکی از مدیران 
عالــی رتبه نظامی یا دولتی و طرح ادعاهای دروغین مبنی بر 
داشتن ارتباطات ویژه با مقامات عالی رتبه کشوری و لشکری 

اقدام به کلاهبرداری از تعداد دیگری از شهروندان کرده است.
با شناسایی دقیق دفتر متهم در منطقه باقرخان، او نیز 13 آبان 
دستگیر و پس از انتقال به اداره سیزدهم پلیس آگاهی تهران 
بــزرگ، در همان تحقیقات اولیه به کلاهبرداری چند میلیارد 
تومانی از شاکی اصلی پرونده اعتراف کرد. همچنین دو مالباخته 
دیگر نیز که قاســم از هر کدام از آن ها مبالغی در حدود 500 
میلیون تومان به بهانه پیگیری پرونده ها در دســتگاه قضایی 
دریافت کرده بود شناســایی و به اداره سیزدهم پلیس آگاهی 

تهران بزرگ دعوت شدند.

 خط قرمز: مرد جوانی که دچار بیماری بود، با 
سقوط از طبقه پنجم یک ساختمان در شمال 
پایتخت به کام مرگ رفت.  ساعت 9:30 صبح 
1۴ آبان ماه ســال جاری مأمــوران کلانتری 
133 نیاوران در تماس با بازپرس کشیک قتل 
پایتخت اعلام کردند مرد جوانی بر اثر سقوط 
از طبقه پنجم یک ساختمان در شمال تهران 
به کام مرگ فرو رفته است. همسر متوفی در 
تحقیقات اولیه به مأموارن گفت: من و همسرم 
در ساختمان محل حادثه سرایداریم، شوهرم 
تومور داشــت و به دلیل شرایط و بیماری اش 
دست به مرگ خود خواســته زد، او به دلیل 
بیماری اش خود را به پشت بام رساند و پس از 

قفل کردن در و گذاشتن کلید در جیبش، خود 
را از پشــت بام ساختمان به پایین پرتاب کرد؛ 
شوهرم هیچ مشــکل روانی نداشت. اظهارات 
همســر متوفی درحالی مطرح شد که برادر 
متوفی در اظهاراتش به کارآگاهان گفت: برادرم 
با همســرش اختلاف داشت و برادرم به دلیل 
همین اختلافها دســت به این کار زد؛ همسر 
برادرم با وجود بیماری شوهرش،  تصمیم داشت 
روابط مخفیانه ای برقرار کند و زمانی که برادرم 
از این موضوع آگاه شــد، اختلاف با همسرش 
شــروع شد. ســایر برادران متوفی نیز مدعی 
بودند که مرگ برادرشان مشکوک و به خاطر 

اختلافاتی بوده که با همسرش داشته است.

رکنا: بامداد چهارشــنبه 17 آبان ماه 9۶ 
در روستای گویزیله از توابع شهر میرآباد 
سردشــت در جریان شکار گراز دو نفر از 
ساکنین این روستا جان خود را از دست 
دادنــد.  فرماندهی انتظامی شهرســتان 
سردشت گفت: چند نفر از اهالی روستای 
گویزیله به شکار گراز رفته که به دو دسته 
تقســیم شده و هنگام سنگر گرفتن برای 
شکار گراز دســته اول با توجه به این که 
صدای خش خش پا به گوششان می رسد 
به خیال اینکه گراز هســتند، با اســلحه 
شــکاری ته پر )تاپر( تیراندازی نموده و 
ســپس متوجه می گردند رفقای خود را 

مورد هدف قرار داده اند. 
سرهنگ علیزاده افزود: در این تیراندازی 
دو نفر بــه نام های رحمان و ادریس جان 
خود را از دســت دادند و پرونده آن ها در 

حال بررسی می باشد.

کلاهبرداری 11 میلیاردی فرمانده قلابی از استاد دانشگاه 

 شکارچیان گراز همدیگر را هدف قرار دادندسقوط مرگبار مرد جوان از ساختمان اعیانی



خطشهرستانها

مرگ دلخراش مرد جوان 
در کارگاه بتن سازی

خط قرمز: جوان ۳۸ ســاله ای هنگام کار در یک کارگاه بتن سازی در گناباد 
دچار حادثه شد و جان باخت.

فرمانــده انتظامی گنابــاد در این باره گفت: برابر اعــام مرکز ۱۱۰ مبنی بر 
مصدومیت شــدید و قطع عضو یک کارگر ۳۸ ساله در کارگاه گندوله سازی 
و بتن ریزی واقع در شهرک صنعتی کوثر بیدخت گناباد، بافاصله تیم گشت 
کانتری ۱۳ بیدخت به همراه عوامل امدادی به محل اعزام شدند. سرهنگ علی 
اکبر کیانی افزود: در بررســی های به عمل آمده مشخص شد جوانی ۳۸ ساله 
هنگام کار با دستگاه سنگ شکن و به منظور رفع گیر به دستگاه نزدیک شده 
که به داخل آن سر خورده و پای راستش لای دستگاه گیر کرده و دچار جراحت 
شدید شده است. وی تصریح کرد: کارگر جوان بافاصله توسط نیروهای امدادی 
به بیمارستان بهلول گناباد منتقل شد اما به دلیل شدت خونریزی و جراحات 

وارده قبل از رسیدن به بیمارستان فوت کرد.
پرونده قضایی در این رابطه تشکیل شده و تحقیقات در این خصوص ادامه دارد.

کلاهبرداری چهار میلیاردی
 خانم وکیل از یک شهروند مشهدی

خط قرمز: زنی جوان که با معرفی خود به عنــوان وکیل، چهار میلیارد 
ریال از حساب بانکی یک شهروند مشهدی برداشت غیرمجاز کرده بود، به 
دام کارآگاهان افتاد. رئیس پلیس آگاهی خراســان رضوی در تشریح این 
خبر به خبرنگار ما گفت: با دریافت مرجوعه قضایی مبنی بر کاهبرداری و 
برداشت غیرمجاز، تیمی از کارآگاهان عهده دار رسیدگی به موضوع شدند.
وی افزود: در بررســی اظهارات مالباخته مشخص شد که خانمی جوان با 
معرفــی خود به عنوان وکیل، پس از مدتــی کار و جلب اعتماد مالباخته 
و بســتن قراردادهای کاری با وی، اقدام به برداشت چهار میلیارد ریال از 

حساب بانکی او کرده و متواری شده است. 
ســرهنگ حمید رزمخواه تصریح کرد: کارآگاهــان اداره مبارزه با جعل و 
کاهبرداری، پس از بررســی اظهــارات مالباخته و ســرنخ های موجود، 
تحقیقات گســترده ای را آغــاز کردند و پس از چندین روز ســرانجام با 
اســتفاده از شیوه های نوین پلیســی و همکاری کارآگاهان اداره اطاعات 
جنایی پلیس آگاهــی، محل اختفای متهم را در محــدوده بلوار کامیاب 

مشهد شناسایی کردند. 
وی با بیــان اینکه تیم رســیدگی کننده به پرونده ســپس با هماهنگی 
قضایی و رعایت موازین شــرعی و قانونی، وارد این مخفیگاه شده و متهم 
را دستگیر کردند، افزود: متهم در بازجویی های به عمل آمده و مواجهه با 
مالباخته، لب به اعتراف گشــود و به ارتکاب جرم خود اقرار کرد. او سپس 

به همراه پرونده مربوطه تحویل مراجع قضایی شد.

13

قتل مرد رستوران دار فرجام تلخ 
یک ارتباط شوم

خط قرمــز: پرونده قتل مرد رســتوران دار که به 
صدور دو حکــم قصاص و ۱5 ســال حبس برای 
متهمان منجر شده بود، به دلیل برخی نواقص، در 

چرخه رسیدگی دوباره قرار گرفت. 
۱2 مرداد 9۰، جســد دســت و پا بســته مردی 
میانســال در داخل خودروی پرایدش در حاشــیه 
جاده اصیل آباد شهریار کشف شد. با بررسی پرینت 
تماس هــای مقتول، رد پای زنی به نام ســمیه در 

ماجرا پیدا و او دو سال بعد دستگیر شد.
ســمیه در بازجویی ها، شــوهرش رحمان را عامل 
قتــل معرفی کرد و از ارتباط پنهانی با مقتول پرده 
برداشــت. رحمان پس از دستگیری در بازجویی ها 
به قتل اعتراف کرد و گفــت: وقتی متوجه ارتباط 
پنهانی ســمیه و مرد رســتوران دار شدم از سمیه 
خواستم او را به باغ بکشــاند. سپس همراه عموی 
ســمیه به باغ رفتیم و با همدســتی هم، مقتول را 

خفه کردیم.
با ثبت این اظهارات، عموی سمیه به نام کریم هم 
دستگیر شد و چندی بعد همراه دو متهم دیگر پای 
میز محاکمه ایستادند. در جلسه دادگاه، اولیای دم 
درخواست قصاص کردند، اما رحمان و کریم، اتهام 
مشارکت در قتل عمد را نپذیرفتند و قتل را گردن 
هم انداختند. قضات دادگاه اما با استناد به مدارک 
موجود، رحمان و کریم را به قصاص و ســمیه را به 

۱5 سال حبس محکوم کردند. 
پرونــده با اعتراض متهمان به دیوان عالی کشــور 
فرستاده شد و قضات نیز به دلیل برخی نواقص در 
روند رســیدگی، پرونده را بار دیگر به دادگاه ارجاع 

دادند.
جلســه دادگاه با درخواست دوباره قصاص از سوی 
اولیای دم برگزار شــد. سپس ســمیه در پاسخ به 
این شــبهه  دیوان عالی کشور که چرا پیش از این 
نام برادرشــوهرش را هم در قتــل برده بود، گفت: 
او هیچ نقشــی در قتل نداشــت و من بدون هیچ 
مدرکی نام او را برده بودم. دو متهم دیگر نیز مجدد 
 قتــل را گردن هم انداختند. حکــم دادگاه بزودی 

صادر می شود.

خطخبر

 شنبه   20 آبان 1396 
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»تیپ کالا« که در قالب شرکت ثبتی فروش البسه 
خارجی و ایرانی، از کاربران اینترنتی کاهبرداری 

می کرد، توسط پلیس تایباد دستگیر شد.
فرمانده انتظامی تایباد در گفت و گو با خبرنگار 
مــا چگونگی شناســایی و دســتگیری عامل 
کاهبرداری هــای اینترنتی از شــهروندان را 
تشــریح کرد و گفت: چند روز قبل، خانمی با 
در دست داشتن مرجوعه قضایی به پلیس فتا 
این شهرستان مراجعه کرد و از کاهبرداری در 
فضای سایبری در یک شبکه پیام رسان موبایلی و 
کانالی به نام »تیپ کالا« خبر داد که در امر فروش 

البسه زنانه فعالیت داشته است.
وی به کارشناســان پلیس فتا گفت که مدتی 
پیــش از طریق این کانال، اقدام به خرید لباس 
کرده و ۱۸۰ هزار تومــان بابت خرید لباس به 
حساب اعام شده از طرف مدیر کانال واریز کرده 
است که پس از ارسال تصویر فیش واریزی برای 
مدیر کانال، قرار بر این شــده ظرف مدت چهار 
روز لباس خریداری شده را از طریق پست برایش 
ارســال کنند اما پس از گذشت این مدت و با 
توجه به فرستاده نشدن سفارش، برای پیگیری 
با شماره های درج شده در کانال مذکور تماس 

گرفته ولی کسی پاسخگو نبوده است.
این خانم ســپس از طریق »پی وی« گروه تیپ 

کالا با اکانت ذکر شده چت کرده و پیگیر موضوع 
شده اما هربار با وعده های دروغین مدیر کانال 
روبرو شده و پاسخ گرفته که سفارش تا چند روز 
دیگر به دســت شما خواهد رسید. وی با توجه 
به گذشت زمان زیادی از تاریخ سفارش، بناچار 
حضوراً به آدرس اعامی شــرکت در مشهد نیز 
مراجعه کرده ولی کســی جوابگو نبوده است و 
اکنون پس از گذشــت دو ماه عاوه بر این که 
کانال تیپ کالا غیرفعال شده، دسترسی به آن ها 
نیز غیرممکن شــده و به همین خاطر با طرح 

شکایتی از پلیس کمک خواسته است.
سرهنگ حسن ناگهانی تصریح کرد: کارشناسان 
پلیــس فتا تایباد ابتدا با بررســی ابعاد موضوع 
اقدام به شناســایی هویت اصلی متهم کردند 
که با تحقیقات انجام شده مشخص شد، او اهل 
کرمانشــاه و ساکن مشهد است. در ادامه و پس 
از یک ســری اقدامات اطاعاتــی، آدرس محل 
سکونت متهم شناسایی شد اما برابر اعام مالک 
این منزل، معلوم شد که متهم موردنظر مستأجر 
بــوده و مدتی قبل از این محل نقل مکان کرده 
و بنابر اظهارات موجر، پس از ترک منزل، افراد 
زیادی برای مطالبه وجوه خود از متهم، به این 

منزل مراجعه کرده اند.
فرمانده انتظامی تایباد گفت: با تحقیقات فنی 
پیرامون موضوع، محل اختفای متهم در مشهد 

  پایان کلاهبرداری های 
فروشنده  تلگرامی در تایباد

نیز شناســایی شد و اکیپی از مأموران پلیس 
ســایبری تایباد با اخذ نیابت قضایی به مرکز 
استان اعزام شدند و با تعامل مطلوب پلیس 
فتا خراسان رضوی، متهم را در اولین ساعات 
بازگشت از استان کرمانشاه به مشهد، شناسایی 
و قبل از ورود به منزلش دستگیر کردند که در 
بازرسی از منزل او یک  گوشی آیفون به همراه 
سیستم  های رایانه و سایر تجهیزات دیجیتال 
کشف و برای ادامه فرآیند پی جویی پرونده به 

پلیس فتا تایباد منتقل شد.
سرهنگ ناگهانی اضافه کرد: در ادامه تحقیقات 
مأموران مشخص شــد که این متهم از چند 
ســال قبل ســایت اینترنتی و کانالی به نام 
»تیپ کالا« راه اندازی و تعدادی کاربر در قالب 
شــرکت ثبتی فروش البسه خارجی و ایرانی 
بــه کارگیری کرده و این روند ادامه داشــته 
تا اینکه در اوایل ســال 96 برخاف انتظار او 

شرکتش با فروش بسیار ناچیزی مواجه شده 
و توان پاسخگویی به مشتریانش را نداشته و 
به همین دلیل با مشکات مالی روبه رو شده 
اســت. وی با وجود تعطیلی شرکت، اقدام به 
برداشتن محتوا یا تغییر سایت مربوطه نکرده 
و همواره برخی از شهروندان را که خرید های 
خود را از این سایت و کانال انجام می داده اند، 
مورد کاهبرداری قرار می داده است که آمار 
دقیق این خرید ها و تعداد مالباختگان هنوز 

مشخص نیست.
فرمانــده انتظامی تایباد بــه کاربران فضای 
سایبری هشدار داد: برای خریدهای اینترنتی، 
از ســایت های معتبر و دارای نمــاد اعتماد 
الکترونیکــی، اســتفاده کــرده و از خرید از 
شبکه های اجتماعی بر پایه موبایل و کانال های 
تلگرامی خودداری کننــد تا در دام مجرمان 

سایبری نیفتند.

مرگ چوپان فاروجی 
در درگیری با مأموران

خط قرمز: دادستان عمومی و انقاب فاروج از کشته 
شــدن یک چوپان در درگیری با مأموران انتظامی در 

این شهرستان خبر داد. 
علی عباسی اظهار داشت: در ساعت هفت و ۴5 دقیقه 
روز چهارشــنبه مأموران پاســگاه مایــوان در اجرای 
دســتور قضایی، به روستای خسرویه در حال عزیمت 
بودند که در مســیر جاده خــودروی آن ها با یک گله 

گوسفند برخورد می کند. 
وی افــزود: در برخــورد خودروی مأمــوران دو رأس 
گوسفند از گله تلف می شــود چراکه گله گوسفندان 

در مسیر جاده بوده است. 
مأموران انتظامی ســپس خودرو را متوقف می کنند، 
لحظاتــی بعد بین مأموران و چوپــان بحث به وجود 
می آید و در این اثنا چند نفر از اهالی و مالکان گله در 

محل حاضر می شوند. با بررسی به عمل آمده مأموران 
جهت متفرق کردن افــراد، اقدام به تیراندازی هوایی 

می کنند. 
وی گفت: چوپــان و مالکان گوســفندان با مأموران 
درگیر می شوند و طی این درگیری و کشمکش، یک 
تیر از اســلحه مأموران شــلیک و به پای یک نفر از 
چوپانان اصابت می کند که مصدوم بافاصله توســط 
اورژانس به بیمارســتان شــیروان منتقل می شود اما 
متأســفانه در اثر خونریزی شــدید در ساعت 22 در 

بیمارستان فوت می کند.
عباسی افزود: با توجه به این موضوع، بافاصله پرونده 
قضایی در این خصوص تشــکیل شــده و موضوع در 

دست بررسی قرار می گیرد.
وی بــا بیان اینکــه دو نفر از چوپانــان و یک نفر از 
مأموران در بازداشــت هستند، تصریح کرد: پرونده در 
حال حاضر نیازمند نظر کارشناسان ساح و مهمات و 
کمیته تشــخیص استفاده از قانون بکارگیری ساح و 
تحقیقات بیشتر در این زمینه است. اطاعات تکمیلی 

بزودی به اطاع مردم خواهد رسید.

لو رفتن اتوبوسی پر از
گنج طلایی در مرز بازرگان 

باشگاه خبرنگاران: مأموران 
گمــرک جمهوری اســامی 
ایران در بازرسی از یک اتوبوس 
ورودی از ترکیه در مرز بازرگان 
برای دومین بار در یک هفته 
گذشته موفق شدند 2 کیلو و 
2۱5 گرم طای ساخته شده 
را ضبــط کنند. این طاها در 

قسمت صندلی شــاگرد جاسازی شده بود. مأموران گمرک در بررسی 
بیشتر از این اتوبوس در زیر صندلی ها نیز دارو و مشروبات الکلی جاسازی 
شده کشــف کردند.  کالاهای کشف شده با تشکیل پرونده به مراجع 
قضایی ارسال شد.  این دومین بار است که مأموران گمرک بازرگان در 
یک هفته موفق به کشف طای قاچاق می شوند.  پیش از این مأموران 
گمرک ۱۰ بسته طای کار شده قاچاق به وزن یک کیلو و ۸۳7 گرم را 

از کمر یک مسافر ورودی کشف کرده بودند.



دعوت از تاج و كفاشيان به مناظره  

كريمى: فدراسيون نشينان فيش حقوقى خود را بر ملا كنند
 فوتبال  ورزش    على كريمى در گفــت و گو با برنامه 
فوتبال يك درباره شفاف سازى در فوتبال گفت: در همين 
تيم نفت در يك بازى بازيكنى را به ميدان فرستادند و گفتند 
هواى ما را داشته باشيد، بازيكن گفته من پول نگرفتم چطور 
هواى تو را داشــته باشــم، به او گفتند مگر قرار است پولى 
بگيريد اينجا چشم به اين مســئله نداشته باشيد چرا كه از 
پول خبرى نيست. شما وضعيت بدهى باشگاه ها را ببينيد 
اگر آندرانيك تيموريان نامــه نزده بود در حال حاضر كارى 

صورت مى گرفت؟ 

*تاج چه كار ماندگارى انجام داده است؟
كريمى در حمله اى گازانبرى به رئيس فدراســيون گفت: 
از مهدى تاج مى پرسم چرا اين اقداماتى كه در حال حاضر 
صورت مى گيرد را دو، سه يا چهار سال قبل انجام ندادند. او  
و گروهش 7، 8 يا 10 سال است كه در فوتبال حضور دارند.  
دايره اى را در نظر بگيريد و افراد مدنظــر او در اين دايره به 
عنوان مشاور حضور دارند. او چه كار ماندگارى كرده است 
اگر چنين اقدامى انجام داده به مــا بگويد تا در جريان قرار 
بگيريم. آيا ساختمان فدراسيون را خريده يا كمپ تيم ملى 

را درست كرده است؟
*داستان زمين كمپ

كريمى ادامه داد: هر روز بحث ناراحتى از زمين تمرين مطرح 
مى شود، هر اردو 150 هزار، 200 هزار دلار يا ... هزينه دارد 
پول يكى از اين اردوهاى خارجى را بگذارند و زمين كمپ را 
مثل ورزشگاه آزادى با كيفيت كنند. اين همه از افراد داخل 
دايره مشورت گرفتيد و كار خاصى انجام نشد. يك بار با افراد 

خارج دايره مشورت كنيد شايد اتفاق خوبى افتاد.
*چرا شفاف سازى نمى كنيد؟

وى با انتقاد از مبالغى كــه از بازيكنان و اطرافيان فوتبال 
دريافت مى شــود گفت:مى گويند مشكلات مالى است، 
وضعيت مســائل مالى را روشــن كنند، 3 تــا 5 درصد 
قــرارداد بازيكنان به فدراســيون تعلــق مى گيرد. حق 
انتقال وجود دارد، الان مخابرات هــم حق جابه جايى را 
برداشته است. براى خروج از استان 8 ميليون تومان پول 
مى گيرند بازيكنى كه 30 ميليــون قراردادش بود و اين 
پول را دريافت نكرده بايد 8 ميليون بابت خروج از استان 
بدهد. اين پول خروج از استان باعث شده يك عده از آن 
بازيكنان در همان شــهر بمانند يا اينكــه اصلا به خاطر 
همين مســئله فوتبال را كنار بگذارد. چرا شفاف ســازى 

نمى كنيد.

*حقوق خود را بر ملا كنيد
بازيكن ســابق تيم ملى با ارائه پيشــنهادى به مسئولان 
فوتبال ايران گفت: از ايــن دايره بيــرون بياييد. دنبال 
كسانى باشيد كه پيشــنهادات جديد داشته باشند. تيم 
ملى ما به جام جهانى صعود مــى كند و 12 ميليون دلار 
به تيم ملى مى رســد. بايد روى اين پول حســاب كنيد 
ولى مسئولان فدراســيون كارى نمى كنند. چرا درآمد 
فدراسيون شفاف ســازى نمى شــود و فقط بازيكنان و 
مربيان بايد اين كار را انجام دهند. حالا كه هســتيد دو 
كار مثبت هم انجام بدهيد. بگذاريد يك روز كه رفتيد يا 
كنارتان گذاشــتند بگويند خدا پدر فلانى را رحمت كند 

كه اين كار را انجام داد.

على كريمى در ادامه گفت: اگر شــما دنبال شفاف سازى 
هســتيد اعضاى عالى رتبه حقوق خود را بر ملا و رسانه اى 
كنند. روى صحبت من با افراد و كارمندان عادى نيست. آنها 

كار خود را به نحو احسن انجام مى دهند.
*دعوت به مناظره

 على كريمــى در ادامه گفت: اميدوارم كــه اين صحبت ها 
موثر باشد. آقاى تاج يا آقاى كفاشــيان يا  آقاى ساكت فكر 
نكنند جاى خلوتى گير آمده اســت و صحبت مى كنم. در 
هر برنامه اى كه بخواهيد با هر سه نفرتان صحبت و مناظره 
مى كنم. مقابل شما ســه نفر حضورا در برنامه نود يا فوتبال 
يك يا شــب هاى فوتبالى صحبت مى كنم تا مشخص شود 
چه كسى راست مى گويد و دلش براى اين فوتبال مى سوزد.

ايران 2-1 پاناما
توفان سه دقيقه اى

ورزش: تيم ملى در ديدارى تداركاتى موفق شد پاناما را 2بر1 شكست 
دهد. دو گل ايران در دقايق 16 و 18 بازى به ثمر رسيد. اشكان دژاگه 
از روى نقطه پنالتى و سامان قدوس گلزنان ايران بودند. دقيقه 39 هم 
تورس يكى از گل ها را جبران كرد. در نيمه دوم هم با وجود حملات 
دو تيم نتيجه تغيير نكرد و در نهايت ايران با همان 2 گل به پيروزى 
رســيد. تركيب تيم ملى: عليرضا بيرانوند، روزبه چشــمى، مرتضى 
پورعلى گنجى(68- سيد جلال حسينى)، وريا غفورى(رامين رضائيان 
59)، سعيد آقايى، احمد عبداالله زاده، سعيد عزت اللهى(على  كريمى 
59)، ســامان قدوس(وحيد اميرى 78)، اشكان دژاگه(68- عليرضا 

جهانبخش)، مهدى طارمى(59- سردار آزمون) و كريم انصارى فرد
 

ورود فراكسيون ورزش به محروميت 
استقلال از حضور تماشاگرانش

تسنيم: يكى از اعضاى هيئت مديره اســتقلال قصد دارد از طريق 
فراكسيون ورزش نسبت به رأى كميته انضباطى واكنش نشان دهد.

كميته انضباطى فدراسيون فوتبال به دليل رفتار تماشاگران استقلال 
در دربى 85، اين تيم را به يك جلسه محروميت از حضور تماشاگرانش 
در ديدارهاى خانگى محكوم كرد. حسن زمانى، عضو هيئت مديره 
اســتقلال در واكنش به محروميت تماشــاگران اين تيم گفت: اين 
كار غلط اســت و از طريق فراكسيون ورزش مجلس شوراى اسلامى 
و همچنين فدراســيون فوتبال نســبت به اين موضوع ورود كرده و 
اعتراض مى كنم. وى افزود: همچنين در جلسه آينده هيئت مديره نيز 
به عنوان مخالف با اين رأى صحبت مى كنم تا اقداماتى صورت بگيرد.

سرمربى پاناما: ايران تيمى سرعتى و 
سختكوش است

ورزش: سرمربى تيم ملى فوتبال پاناما پس از شكست شاگردانش مقابل 
تيم ملى ايران، از عملكرد شاگردان كارلوس كى روش تمجيد كرد. داريو 
گومس گفت: ايران تيمى نتيجه گرا، سرعتى و سختكوش نشان داد. ما در 
نيمه اول مقابل اين تيم بازى بدى را به نمايش گذاشتيم اما فكر مى كنم 
كه يكى از دلايلش تغييرات بسيار زياد در تيم مان بود. به ميدان رفتن با 
تغييرات فراوان خطرناك است. من مى دانستم كه ايران چه تيمى است 

و اينكه برابر اين تيم بازى سختى خواهيم داشت.

امروز ساعت 15 پديده و تراكتور سازى
مهاجرى:با تيم اصلى در جام شهدا به 

ميدان مى رويم
فارس: مهاجرى، سرمربى تيم فوتبال پديده خراسان گفت: با توجه به 
تعطيلى ليگ برتر جام شهدا يك فرصت براى تيم ما محسوب مى شود 
تا بازيكنان را در شرايط بازى نگهداريم و همچنين افتخار مى كنيم با 
حضورمان در اين مسابقات قدم كوچكى در راه زنده نگهداشتن ياد 
و خاطره شهدا برداريم. وى در ادامه درباره شرايط بازيكنان مصدوم 
تيمش گفت: معين عباســيان، محمدرضا خانزاده، ميلاد كمندانى، 
فريبرز گرامى، محســن مرادمند مصدومان ماهستند وهنوز قادر به 
همراهى تيم نيستند. ســرمربى تيم فوتبال پديده خراسان افزود: 
سعى مى كنيم در جام شــهدا با تيم اصلى به ميدان برويم تا بتوانيم 
آمادگى لازم براى بازى با پرســپوليس را پيدا كنيم.پديده و تراكتور 

امروز ساعت 15 درچارچوب جام شهدا به ميدان مى روند.

آذرى: نمى توانند براى بازيكنان سرباز 
ما تعيين تكليف كنند

مهر: مديرعامل باشگاه ذوب آهن گفت: هيچكس نمى تواند براى بازيكنان 
سرباز ما تعيين تكليف كند؛ مگر قانون است كه همه سربازها به يك باشگاه 
خاص بروند؟ سعيد آذرى درباره احتمال جدايى احسان پهلوان از ذوب 
آهن به خاطر خدمت سربازى، گفت: در اينكه بازيكنان بايد به خدمت 
سربازى بروند شكى نيست. ما هم خودمان سربازى رفته ايم آنهم زمان 
جنگ تحميلى و اين باعث افتخارمان است. در سربازى رفتن بازيكنان 
ذوب آهن شك نكنيد ولى باشگاه، مالك بازيكن است و اينطورى نيست 
هركسى دلش خواست براى خدمت به هر تيمى كه دلش خواست، برود. 
وى افزود: بايد راهكارى براى تقسيم بازيكنان سرباز پيدا شود. به هر حال 
ما هم به عنوان مالك بازيكن، حق داريم تعيين كنيم بازيكن براى خدمت 

سربازى به كدام تيم برود. كسى نمى تواند براى ما تعيين تكليف كند.

حاج رضايى:حذف تيم جوانان ناشيانه بود
مهر: كارشناس فوتبال ايران درباره حذف تيم جوانان فوتبال ايران در 
مرحله مقدماتى رقابت هاى آسيايى اظهار داشت: آقايان مى گويند 
مقررات را نمى دانستيم و فدراسيون فوتبال بايد بابت دوم شدن مان 
در بين چهار تيم بسيار معمولى آسيايى از كنفدراسيون فوتبال آسيا 
شكايت كند كه چرا ما را مستحق صعود به دور بعدى ندانستند. مگر 
نمى دانســتند كه مقررات اين بازى ها فرق كرده اســت كه چنين 
صحبت هايى را انجام دادند؟ اميرحاج رضايــى افزود: لطفا با مردم 
شــفاف صحبت كنند تا بدانيم چه اتفاقى براى تيم جوانان افتاد كه 

اينقدر ناشيانه از بازى هاى آسيايى، حذف شد. 

اطلاعيه باشگاه استقلال درباره كسب 
مجوز حرفه اى گرى

ورزش: ادعا شده بدهى هاى انباشــته مربوط به سال هاى گذشته باشگاه 
استقلال، طى چند ماه گذشته با حمايت وزارت ورزش و فدراسيون فوتبال و 
تلاش هاى مديران باشگاه استقلال و همراهي بازيكنان و كادرهاي فني سالهاي 
گذشته برطرف شد.در همين خصوص باشگاه استقلال بيانيه زير را منتشر كرد:
*با بخشى از طلبكاران تسويه حساب قطعى شده و آنها مطالباتشان را از 

باشگاه دريافت كرده و تسويه حساب نموده اند.
*با برخى طلبكاران توافق كامل شده و ضمانت هاى لازم جهت پرداخت 

مطالبات به صورت تقسيط نيز ارايه شده است.
* در مورد برخى طلبكاران، با اســتفاده از ظرفيت هــاى قانوني آيين 
نامه هاي كميته استيناف ، درخواست تجديد نظر خواهي ويژه شده كه 

بدون ترديد راى كميته محترم استيناف لازم الاجرا مى باشد.
*در خصوص دسته چهارم از طلبكاران باشگاه، تضامين مالي و مبالغ مالي 
لازم به كميته انضباطي فدراســيون فوتبال تحويل گرديده و در صورت 
تاييد نهايى توسط مراجع قانونى و حقوقى ، مطالبات آنها از طريق تضامين 

ارايه شده  پرداخت مي گردد.
*گروه پنجم نيز آن دسته از طلبكارانى هســتند كه از باشگاه استقلال 
طلب داشته اما شكايتى نداشته اند  و باشگاه بصورت توافقي و تقسيط در 
حال رسيدگي در كميته تعيين وضعيت و به تبع آن پرداخت مطالبات 

ايشان مي باشد.

ضد حمله

اوكتاويو: در حال حاضر كتاب و فلسفه 
«اكتاويو» را داريم

ايسنا: ماركو اوكتاويو درباره مسابقات بين قاره اى 2017 امارات و كسب رده سوم 
اين مسابقات گفت: برابر بهترين تيم هاى دنيا مانند برزيل بازى كرديم و جزييات 
كوچكى باعث برترى برزيل مقابل ما شد. ما اشــتباهاتمان را جبران مى كنيم و 
مطمئنا در رقابت هاى آتى، آن ها را تكرار نخواهيم كرد. سرمربى برزيلى فوتبال 
ساحلى درباره برنامه هاى فوتبال ساحلى در آينده اظهار كرد: در حال حاضر ما كتاب 
و فلسفه اكتاويو را داريم. برنامه هاى ما در آينده مشخص است. حضور در بين پنج 
تيم برتر دنيا، صعود به جام جهانى پيش رو، ايجاد نسل جديدى از ساحلى بازان 
براى تيم هاى زير 17 سال، زير 20 ســال و زير 23 سال در تقويم فوتبال ساحلى 

ايران، اهداف است. البته ارتقاى ليگ فوتبال ساحلى از ديگر برنامه هاى ما است.

راننده تاكسى محبوب و محجوب هم از دنيا رفت
نه افتخار يادمان ماند نه افتخارى

تورج عاطف: هنوز قصه غم هجرت ابراهيم خان آشتيانى داغ است كه حالا به رثاى 
اكبرآقا افتخارى مى رسيم. اكبر افتخارى، از پيشكسوتان باشگاه استقلال و تيم ملى 
فوتبال كشورمان پنجشنبه با دنياى فانى وداع كرد.آرى روزگار بى وفا است بايد هم 
بى وفائى آن شامل حال گوش چپ فوتبال دارائى و عقاب و تاج و پرسپوليس و تيم 
ملى قهرمان جام ملتهاى آسيا 1968 بشود .امروز جوانان ملى پوش ما نمى توانند در 
رده خودشان در جام ملتهاى آسيا حضور داشته باشند اما روزگارى اكبر آقا افتخارى 
بهترين بازيكن جام ملتهاى آسيا 1968 شد كه اولين قهرمانى ايران در اين تورنمنت 
بزرگ بود. اكبر افتخارى همان كسى بود كه درفينال مقابل رژيم صهيونيستى گل زد 
و نماينده ايران در تيم منتخب آسيا شد. بازيكن منتخب تيم ملى ايران در تيم بهترين 
هاى آسيا سالها مردمان شهر بى وفاى تهران را با تاكسى نارنجى اش به مقصد مى 

رساند و كمتر كسى از او ياد  مى كرد .
14

تلگرامى

1

    گادوين منشــا پس ازچنــد روز دورى از تمرينات 
پرســپوليس، در تمرين نوبت صبح ديروز سرخپوشان 

حاضر شد.
    اعضاى تيم اســتقلال كه براى برپايى اردويى يك 
هفته اى بــه جزيره كيش ســفر كرده انــد، صبح ديروز 
نخستين جلســه تمرينى خود را برگزار كردند.بازيكنان 
استقلال از ساعت 10:30 در ســالن وزنه حاضر شدند و 

تمرينات بدنسازى انجام دادند.
    سوشــا مكانى دروازه بان تيم فوتبال ميوندالن نروژ 

با بازى در يك فيلم سينمايى به جرگه بازيگران پيوست 
تا فعاليت در ايــن حرفه را هم تجربه كنــد.در اين فيلم 
كه 3 سال قبل تصويربردارى شــده بود مكانى در نقش 
يك خبرنگار ظاهر شــد و چند سكانس را مقابل دوربين 

بازى كرد.
    فخرالدينى گفت: با اينكه شكايت كردم و حكم دارم 
اما هنوز استقلال طلبم را نداده ، افتخارى گفته مشكلات 
20 ســاله را حل كرديم اما نه تنها من بلكه هيچكدام از 

دوستانم پولمان را نگرفتيم !

    مرفاوى مى گويد: وقتــى مى گويند مدارك را 
ارســال كرده اند معنى اش چيســت، وقتى ما حكم 
داريم و طلبكار هســتيم چگونه مدارك ارسال شده 

نمى دانم.
   ديدار تيم هاى سايپا و پارس جنوبى جم در چارچوب 

جام شهدا با برترى سه بر دو تيم سايپا به پايان رسيد. به 
اين ترتيب تيم سايپا فيناليســت جام شهدا شد و بايد با 
برنده ديدار تراكتورســازى و پديده مشــهد كه امروز به 

مصاف هم مى روند، بازى كند.
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ورزشـــى

تا آخر فصل متعهد هستم در پرسپوليس بمانم
برانكو: در 2 ماه اخير هيچ دريافتى نداشته ايم

با برنامه ريزى استقلال را در مشهد 
شكست مى دهيم

مرزبان: نيم فصل 7 بازيكن به تيم 
اضافه مى شود

ورزش: عليرضا مرزبان سرمربى سياه جامگان مشهد در 
مورد شرايط اين روزهاى تيمش و وضعيت بحرانى اش 
در جدول مســابقات ليگ برتر گفت : اين شرايط واقعى 
سياه جامگان نيست. ســياه جامگان يك سوم ليگ را از 
دست داده اســت و تا نيم فصل نيز 4 بازى سخت ديگر 
داريم. تلاشمان اين اســت تا در بازى هاى باقى مانده تا 
نيم فصل بتوانيم امتيــازات لازم را جمع كنيم، چون به 
اين بازيكنان اعتمــاد دارم و مى دانم روح بزرگى دارند 
و قلبشــان براى تيم و شهرشــان مى تپد. وى در مورد 
سفرش به گرجســتان نيز توضيح داد: در سفر اخير به 
گرجســتان بازيكنانى به ما معرفى كردند كه از بين اين 
بازيكنان تنها دو نفر از آن ها اســتانداردهاى لازم و مد 
نظر ما را داشــتند. بازى هاى آن ها را ديديم و در حال 
مذاكره براى به خدمت گرفتن آن ها هستيم. وى افزود: 
برنامه ريــزى اصلى ما بــراى نيم فصل اســت كه هفت 
بازيكن به ما اضافه مى شــوند كه حداكثــر دو بازيكن 
خارجى و بقيه ايرانى خواهنــد بود. مرزبان درباره بازى 
بعدى سياه جامگان كه برابر اســتقلال است نيز گفت:  
استقلال قطعا با شــفر وضعيتش بهتر مى شود اما مقابل 
ما كار سختى دارند. ما هواداران پرشورى و با قلب هاى 
بزرگ داريــم كه به مــا انگيزه مى دهند.بــراى بازى با 
استقلال با برنامه ريزى و تمام توان مى رويم تا استقلال 

را در مشهد شكست دهيم.

فارس: سرمربى تيم فوتبال پرسپوليس گفت: به دليل بى انضباطى هاى 
مالى و با وجود تلاش هاى طاهرى و همكارانش هيچ بازيكن يا مربى در 

دو ماه اخير هيچگونه دريافتى از باشگاه پرسپوليس نداشته است. 
برانكو درخصوص شرايط اين تيم صحبت هايى كرد كه در 

زير مى خوانيد:
* بعد از تعطيلى ليگ برتر بايد به مصاف پديده 

خراسان برويد، اين بازى را چطور مى بينيد؟
با پيوســتن بازيكنانى نظير محمــد قاضى، محمدرضا 

خلعتبرى و ... در كنار بازيكنان قبلى آنها از نظر فنى 
به تكامل رســيدند و باعث شده تا پديده از 
نظر فنى و تيمى شرايط خوبى داشته باشد. 
بايد بگويم كه رتبه ايــن تيم در جدول و 

استمرار خوب بودن آنها اتفاقى نيست.
* اين روزهــا صحبت از كنار رفتن 

على اكبر طاهرى از مديرعاملى 
باشــگاه پرســپوليس است در 
صورت رخ دادن ايــن موضوع 

آيــا تاثيــرى روى عملكرد تيم 
پرسپوليس مى گذارد؟

اميدوارم كه رفتن طاهرى شايعه باشد چون 
هيچ تغيير و تحولى در هيچ باشــگاهى در 
اواسط فصل مثبت و مساعد قلمداد نمى شود 
و اين موضوع بر روى عملكرد تيم تاثيرگذار 
خواهد بود. حالا اين تغييرات مى خواهد در 

هيئت مديره باشد يا در پست مديرعاملى.
* گفته مى شــود اگر رفتن طاهرى از پرسپوليس قطعى 
شود شما هم قراردادتان را تمديد نمى كنيد، اين موضوع 

صحت دارد؟
من تا آخر فصل با پرسپوليس قرارداد دارم و متعهد هستم 

كه طبق قراردادم در اين باشگاه بمانم.
* از گوشه و كنار شــنيده مى شود كه از نظر مالى 
پرسپوليس دچار مشكلاتى است به طورى كه پولى 

نگرفته ايد، اين موضوع را تاييد مى كنيد؟
به هر حال به دليل بى انضباطى هاى مالى 
كه در دوران گذشته وجود داشته باشگاه 
پرسپوليس هنوز نتوانسته اين مشكل 
را به صورت كامل حل كند. متاسفانه 
بايد بگويم با وجود تلاش هاى مديران 
باشگاه و با همه زحماتى كه طاهرى 
و همكارانش كشيدند در دو ماه اخير 
هيچ يك از بازيكنان و اعضاى كادر فنى 

هيچ وجهى دريافت نكرده اند.
* شايعه شده كه اشكان دژاگه در حال 

پيوستن به پرسپوليس است.
باشگاه پرسپوليس از دو پنجره پياپى نقل و 
انتقالات توسط راى قطعى كميته انضباطى 
فيفا جريمه و محروم شده است. فكر مى كنم 

جواب سوالتان را دادم!

ورزش: در پى اظهــارات اخير على كريمــى، روابط عمومى 
فدراســيون فوتبال براى تنوير افكار عمومى توضيحاتى را به 

شرح زير ارائه كرد:
1-مديران فدراســيون فوتبال اين آمادگى را دارند كه نسبت 
به شفاف سازى مبالغ دريافتى شــان اقدام كنند.ضمن اينكه 
به اطلاع مى رساند، رئيس فدراسيون فوتبال از اين فدراسيون 
حقوقى دريافت نمى كند.گفتنى است كه اين ادعا براى كليه 

دستگاه هاى نظارتى قابل پيگيرى است.
2- سال گذشته و امسال هم سال شــفافيت مالى بوده است. 
بر اين اساس،موضوع پيگيرى بحث پرداخت بدهى باشگاه ها 
به بازيكنان از ســوى فدراســيون فوتبال، ارتباطى با شكايت 
آندرانيك تيموريان به كنفدراســيون فوتبال آســيا نداشته 
است. خوشبختانه باشــگاه ها هم در اين باره گام هاى خوبى 
برداشته اند كه از جمله پرداخت بدهى  تراكتورسازى به على 

كريمى بوده است.
لذا در حال حاضر، مراحل تسويه حساب با باشگاه ها محسوب 
مى شــود كه اين موضوع با جديت در حال پيگيرى اســت و 
اميدواريم على كريمى  با اطلاع بيشــترى در اين باره اظهار 

نظر كند.
3- درباره بحث بليت فروشى گفتنى است همانطور كه بارها 
اطلاع داده شده ،فرآيند فروش بليت به باشگاه ها واگذار شده 
و باشــگاه ها هم بليت ها را مى توانند هم به صورت اينترنتى 

بفروشند و هم حضورى. 
4- به استحضار عموم مى رساند فيفا هنوز مبلغ 12 ميليون 
دلار بابت صعود تيــم ملى ايران به جــام جهانى را به هيچ 

فدراســيونى پرداخت نكرده اســت .در صــورت پرداخت؛ 
مراحل قانونــى آن براى اختصاص دادن قســمتى از آن به 
بازيكنان، سرمربى و آماده سازى تيم ملى جهت حضور در 

جام جهانى انجام مى شود.
5- بارها توسط مسئولان اعلام شده افرادى كه اطلاعاتى 
مبنى بر فســاد در فوتبال و هرگونه اطلاعى در اين باره 
دارند به كميته اخلاق فدراســيون فوتبال، بازرســى كل 
كشــور و ديگر نهادهاى نظارتى مراجعه و اطلاعات خود 
را اعلام تا  رســيدگى لازم به عمل آيد. لذا طرح مباحث 
بدون ســند در رســانه ها قطعا نمى توانــد كمك حال 

فوتبال باشد. 

از سندسازى فدراسيون تا لايى كشى 
استقلالى ها 

فوتبال دشمن فوتبال
حميدرضاعرب: اين روزها ماستمالى كردن درفوتبال 
ايــران به يك ركن اساســى بدل شــده و همه ســعى 
مى كننــد موضوعات گوناگــون را با سندســازى ها يا 
تكذيب هاى خط دهى شــده از ديــد افكارعمومى دور 
كنند. نمونه هاى اين اتفاقات هم كم نيستند. براى مثال 
مى توان به ماجراى سندسازى فدراسيون فوتبال براى 
كنفدراسيون فوتبال آسيا اشاره كرد كه در آن به موضوع 
بدهى نداشتن باشگاه هاى بزرگ به خصوص استقلال و 
پرسپوليس اشاره شده است. حال چطور اين دو باشگاه 
فاقد بدهى اند در حالى كه على دايى و اميرقلعه نويى طى 
روزهاى گذشته بارها تاكيد كرده اند كه مبالغ بسيارى 
ازسرخابى ها طلب دارند، مشــخص نيست. نه فقط اين 
دو بلكه دهها نفر ديگرهم هستند كه از دو باشگاه طلب 
دارند و هــرگاه به كميته انضباطى فدراســيون فوتبال 
مراجعه كرده اند، دســت از پا درازتر برگشته اند و هيچ 
كس پاسخگوى آن ها نيســت. عجبا كه صمد مرفاوى 
حتى حكم كســر امتياز از استقلال را هم دردست دارد. 
حكمى كه نبى پاى آن را امضا كرده اما عملا هيچ اقدامى 
نمى شود. رويه لاپوشانى در فوتبال ايران به اينجا رسيده 
كه سعى مى شــود تخلف رانندگى دوبازيكن استقلال 
نيز ناديده قرار بگيــرد در حالى كه پليس راهور صراحتا 
اعلام كرده بود دو بازيكن استقلال با سرعت هاى بالاتر 
از حد مجاز در اتوبان هاى تهران باعث رعب و وحشــت 
ديگر راننده ها شده اند و حالت بسيار ترسناكى در يكى 
از اتوبان هاى پرتردد تهران پديد آورده اند. چطور تنها 
24 ســاعت پس از تاييد ماجراى لايى كشى بازيكنان 
سرشناس استقلال از گوشه و كنار مى شنويم كه موضوع 
تخلف اين دوبازيكن قطعى نيست و حتى برخى از مسئولان 
باشگاه استقلال ماجرا را به طوركلى تكذيب كرده اند. تصور 
كنيد چنين تخلفى را يك شهروند عادى مرتكب مى شد. آيا 
قانون خودروى آن شخص را براى مدتى متوقف نمى كرد؟ 
يا گواهينامه اش به اصطلاح پانج نمى شــد يا نمره منفى 
نمى گرفت؟ شايد خون بازيكنان استقلال رنگين تر از خون 
مردم عادى اســت كه حالا همه مسئولان دست به دست 
هم داده اند تا تخلف آن هــا را از ذهن ها پا كنند. اين رويه 
در موضوع بدهى ها هم قابل بحث است. باز هم تصوركنيد 
يك شخص عادى به دهها نفربدهكار بود. آيا قانون در مقابل 
اين بدهى ها كوتاه مى آمد؟ استقلال و پرسپوليس كه بايد 
نمادهاى فرهنگى جامعه باشند اما در دريايى از بدهى ها 
هستند وهيچ مرجعى هم سفت و سخت با آن ها برخورد 
نمى كند و درعين كمك هاى بسيارى هم به آن ها مى شود 

تا از ليگ قهرمانان آسيا حذف نشوند.

واكنش فدراسيون فوتبال به اظهارات على كريمى
تاج از فدراسيون حقوق نمى گيرد

سردار و آلزايمر گلزنى؛ اسبِ 
بازنده

محمدحسين عباسى: يك  نيم فصل از سوپرليگ 
روسيه گذشته و نام سردار آزمون، هنوز در فهرست 
بازيكنان گلزن اين ليگ ديده نمى شود. در تابستان، 
حرف و حديث هاى زيادى درباره انتقال ستاره ايرانى 
به سلتيك و لاتزيو به گوش مى رسيد اما حالا هواداران 
هر دو باشــگاه كاملا راضى هســتند كه در تابستان 
با چنين بازيكن ناآمــاده اى قــرارداد امضا نكردند. 
بازگشت به كازان، يك سيلى محكم به صورت سردار 
بود. ضربه اى از خودش به خودش. يك ضربه خودناك  
اوت كننده براى فوتباليستى كه تا قبل از شروع اين 
فصل، اميدواركننده ترين استعداد ايرانى در قاره اروپا 
به شمار مى رفت اما ناگهان، يك ملت را نگران خودش 
كرد. آزمون در روستوف، نمايش هايى فراموش نشدنى 
را پشت سر گذاشت. از دفاع اتلتيكومادريد رد شد، به 
اوبلاك گل زد و ژروم بوآتنگ بايرن مونيخ را دفن كرد 
اما درست وقتى همه در انتظار يك جابجايى ويژه براى 
اين بازيكن بودند، به كازان برگشت و براى تيمى به 
ميدان رفت كه از هيچ تلاشى براى محروم كردن اين 

بازيكن دست برنداشته بود.
نام قربان بردى اف ســردار را دوباره به روبين كازان 
كشاند و اين شــروع فصل تلخ مهاجم ايرانى بود. او 
در لباس تيــم ملى ايران، در ورزشــگاه خانگى تيم 
جديدش به تيم ملى روسيه گل زد اما در لباس روبين 
كازان، دچار آلزايمر شد و راه و روش گلزنى را كاملا 
از ياد برد. اين تنزل براى فوتباليستى كه قرار است 
به زودى مهم ترين روزهاى دوران بازى اش را در جام 
جهانى روسيه سپرى كند، بيشتر از حد نگران كننده 
به نظر مى رسد. سردار اين اواخر بيشتر از فوتبال، با 

حواشى مختلف سرگرم شده است.
از ترامپ و خليج فارس تا فدراسيون سواركارى ايران، 
هر موضوع كوچك و بزرگى توانسته حواس بازيكن 
ايرانى را به خودش معطوف كند. در پايان جنگ بر سر 
آزمايش دوپينگ سريك با فدراسيون سواركارى اما، 
آزمون ديگر يك «اسب برنده» نيست و كمتر كسى 
حاضر مى شود روى آينده اين بازيكن شرط ببندد. او 
بدترين زمان ممكن را براى سكته انتخاب كرده است.  

برانكو درخصوص شرايط اين تيم صحبت هايى كرد كه در 

* بعد از تعطيلى ليگ برتر بايد به مصاف پديده 
خراسان برويد، اين بازى را چطور مى بينيد؟

با پيوســتن بازيكنانى نظير محمــد قاضى، محمدرضا 
خلعتبرى و ... در كنار بازيكنان قبلى آنها از نظر فنى 

به تكامل رســيدند و باعث شده تا پديده از 
نظر فنى و تيمى شرايط خوبى داشته باشد. 
بايد بگويم كه رتبه ايــن تيم در جدول و 

صحت دارد؟
من تا آخر فصل با پرسپوليس قرارداد دارم و متعهد هستم 

كه طبق قراردادم در اين باشگاه بمانم.
* از گوشه و كنار شــنيده مى شود كه از نظر مالى 
پرسپوليس دچار مشكلاتى است به طورى كه پولى 

نگرفته ايد، اين موضوع را تاييد مى كنيد؟
به هر حال به دليل بى انضباطى هاى مالى 

* شايعه شده كه اشكان دژاگه در حال 
پيوستن به پرسپوليس است.

باشگاه پرسپوليس از دو پنجره پياپى نقل و 
اميدوارم كه رفتن طاهرى شايعه باشد چون 
هيچ تغيير و تحولى در هيچ باشــگاهى در 
اواسط فصل مثبت و مساعد قلمداد نمى شود 
و اين موضوع بر روى عملكرد تيم تاثيرگذار 
خواهد بود. حالا اين تغييرات مى خواهد در 

انتقالات توسط راى قطعى كميته انضباطى 
فيفا جريمه و محروم شده است. فكر مى كنم 

جواب سوالتان را دادم!



مديرعامل شركت توسعه و نگهدارى اماكن ورزشى به قدس خبر داد

استاديوم آزادى تا دو  سال ديگر نو مى شود
 فوتبال  سينا حسينى  مديرعامل شركت توسعه و 
نگهدارى اماكن ورزشى با اشــاره به اين كه پروژه بازسازى 
ورزشگاه آزادى تا دو سال آينده به شرط تامين منابع مالى 
قطعا به پايان خواهد رســيد، گفت:« هدف گذارى شركت 
توســعه و نگهدارى بر اين اساس اســت كه اين ورزشگاه 
همزمان با اســتفاده از ســوى مجموعه هاى فوتبال مورد 
ترميم قرار گيرد تا شاهد استاندارد سازى و مقاوم سازى اين 
مجموعه بزرگ ورزشــى در كشور باشم. اگر مشكل خاصى 
رخ ندهد ما تا پايان سال 1398 شاهد اتمام پروژه بازسازى 
ورزشــى آزادى خواهيم بود. قطعا ســازه اصلى ورزشگاه و 
محيط پيرامون مرتبط با ورزشــگاه به صورت صد در صد 
بازسازى خواهد شد و ديگر شاهد سازهاى زشت داربستى 

در مجموعه نخواهيم بود.»

*پيدا كردن طراح اصلى
مصطفى مدبر در گفت و گو بــا خبرنگار ما درباره مراحل 
بازســازى كه تاكنون انجام شــده اســت و طبق جدول 
زمان پيش رفته است، توضيح داد:« بعد از تعطيلى ليگ 
بازسازى سه قســمت از زون هاى آزادى را آغاز كرديم. 
روند بازسازى اين بود كه بتوانيم زيرساخت هاى بتنى را 
برداريم و تجهيزات جديد بگذاريم، اما متوجه شديم كه 
بالشتك هاى زير آن ها هم خورده شده است. آن ها را هم 
برداشتيم و به كف ستون ها رسيديم. كامل خاك بردارى 
انجام شــد .قطعا بايد براى آب بندى كردن پوشش اقدام 
كنيم و مهمترين بحث آب بندى كردن آن است و بعد از 

آن صندلى ها نصب مى شود.»
مديرعامل شركت توســعه و نگه دارى اماكن ورزشى در 
پاسخ به اين پرسش كه براى اســتاندارد سازى مجموعه 
ورزشى آزادى آيا سرمايه گذارى خارجى هم جذب شده 
است يا تنها از پتانسيل داخلى در اين پروژه استفاده شده 
اســت ، گفت:« ما از نظر كارشناســان داخلى و خارجى 
استفاده كرديم اما در نهايت پيمانكار اين مجموعه داخلى 
انتخاب شده است اما جالب اســت بدانيد كه ما به سراغ 
طراح اصلى ورزشــگاه آزادى رفتيم و نظر وى را در اين 
خصوص جويا شــديم. هرچند كه وى هم اكنون به دليل 
كهولت ســن امكان همكارى مســتقيم با ما را ندارد اما 

براى بهره مندى از نظــرات وى چندين بار با وى ملاقات 
داشتيم و هم اكنون به صورت تلفنى از وى مشاوره هايى 
را مى گيريم تا با اصول اوليه ســاخت ورزشگاه نيز آشنا 
شويم تا در فرايند بازسازى از اطلاعات سازنده ورزشگاه 

نيز بهره مند شويم.»
*تعطيلات اجبارى

مدبر در مورد مــدت زمان اتمــام اين بازســازى توضيح 
داد:«مدت زمان تعيين شــده براى اين بازســازى سه ماه 
بود ولى مشكلاتى پيش آمد كه بيشــتر از آن طول خواهد 
كشيد. مشكل اصلى كه هميشــه وجود دارد بودجه است. 
مشكل ديگر هم همانطور كه گفتم ما تا سطح زيرين برداشت 
داشتيم و تقريبا سه ماه كار تخريب را انجام داديم. يك سوم 
سبك سازى انجام شــد. بودجه هم كه هميشه لازم است و 
بايد فراهم شود. مشكل بعدى هم كه در اين راه وجود داشت 
برگزارى مسابقات بود. ما تقريبا 24 ساعت قبل از هر رويداد 

بازسازى را تعطيل مى كرديم و بعد از اتمام آن دوباره شروع 
مى شد. كم كم بارندگى نيز شــروع مى شود و بايد هر چه 

زودتر بازسازى تمام شود.»
*سريال بليت فروشى

وى در مورد حاشيه هاى ســريالى درباره بليت فروشى 
ديدارهاى استقلال و پرسپوليس و مشكلاتى كه بابت اين 
ماجرا به وجود آمد و باعث نارضايتى هواداران شــد، نيز 
عنوان كرد: واقعيت اين اســت كه بايد طورى انجام شود 
كه هم شــاًن تماشاچى رعايت شــود و هم بحث امنيتى 
انجام شــود. چه امنيت تماشــاگران و چه اتفاقات ديگر 
در اين بخش مهم اســت. خيلى نكات بايــد در اين راه 
رعايت شــود كه مهمترين آن خود فروش بليت است كه 
بايد ســامان پيدا كند. اميدوارم كه اكنون كه اين اقدام 
بليت فروشى به دست باشگاه ها سپرده شده اين موضوع 

ساماندهى شود .

مديران انجمن خبرنگاران ورزشى 
خراسان رضوى مشخص شدند

ورزش: در نخستين جلسه رسمى  هيئت رئيسه انجمن خبرنگاران 
و عكاسان ورزشــى خراســان رضوى، مديران اين انجمن انتخاب و 

معرفى شدند. 
بر اين اســاس پس از بحث و تبادل نظر درباره متقاضيان و اعضاى 
حاضر، محمدجواد رســتم  زاده به عنوان رئيس انجمن، آرمين رهبر 
نايب رئيس، مسعود حكم آبادى دبير و محســن بخشنده به عنوان 
خزانه دار انجمن خبرنگاران ورزشى خراسان رضوى مشخص شدند.

آسيب ديدگى «اسبقى» را در آستانه 
خداحافظى قرار داد

ورزش: تكواندوكار ملى پوش كشــورمان به دليل آســيب ديدگى 
مجبور به خداحافظى از دنياى قهرمانى شد. بهنام اسبقى تكواندوكار 
32 ســاله تيم ملى تكواندو كشــورمان كه چندى پيش پس از يك 
اختلاف چندماه با ســرمربى تيم ملى، به اردوى اين تيم بازگشت، 
در جريان تمرينات تيم ملى دچار آسيب ديدگى شد. همين آسيب 

ديدگى او را در آستانه خداحافظى از تيم ملى قرارداده است. 
وى قرار بود در رقابت هاى انتخابى تيــم ملى براى حضور تورنمنت 
گزينشى گرند اسلم، شركت كند كه به دليل آسيب ديدگى، از حضور 
در اين رقابت ها انصراف داد. آسيب ديدگى وى كه در رقابت هاى ليگ 
به شيوه جام جهانى تشديد شده، به حدى است كه وى بايد چندماهى 
را به دور از «شى هاپ چانگ» پيگير امور درمانى باشد. همين موضوع 

وى را در آستانه خداحافظى قرار داده است. 

  برنامه تيم ملى بسكتبال در مسابقات 
انتخابى جام جهانى

مهر: تيم ملى بسكتبال از هفته پيش رو اردوى آماده سازى براى 
حضور در رقابت هاى انتخابى جام جهانى و دو ديدار نخســت در 
اين مرحله از رقابت ها را آغازمى كند.  تيم ملى بسكتبال در گروه 
D رقابت هاى انتخابى جام جهانــى 2019 چين با تيم هاى قطر، 
قزاقستان و عراق همگروه است. ديدارهاى اين مرحله از مسابقات 
به صورت رفت و برگشــت برگزار مى شــود. البته به دليل شرايط 
خاص كشور عراق، هيچ ديدارى در اين كشــور برگزار نمى شود 
طوريكه ميزبانى هاى تيم ملى عراق بين سه تيم ديگر گروه تقسيم 
خواهد شد.  براى تيم ملى بســكتبال ايران، حضور در رقابت هاى 
انتخابى جام جهانى از ســوم آذرماه و با ديدار برابر عراق آغاز مى 
شــود. اين ديدار به ميزبانى اردن انجام مى شود. به فاصله سه روز 
بعد هم ملى پوشان بســكتبال كشــورمان در تهران ميزبان قطر 

خواهند بود. اين ديدار 6 آذرماه برگزار مى شود. 

رئيس فدراسيون بدنسازى: 
با عوامل انتشار عكس ملى پوشان 

برخورد مى شود
تسنيم: رئيس فدراسيون بدنســازى و پرورش اندام گفت: افرادى 
كه عكس و فيلم خوابيدن ملى پوشان در فرودگاه را منتشر كردند، 
به دست دشمنان ايران در خارج از كشور سوژه دادند.   ناصر پورعلى 
فرد گفت:كسانى كه تصاوير خوابيدن را منتشر كردند و فيلم گرفتند، 
نه تنها به جامعه ورزشــى ايران توهين كرده اند، بلكه موفقيت تيم 
كشورمان را نيز زير سوال برده اند. ما اين موضوع را مانند خيانت به 
جامعه مى دانيم، زيرا ســوژه به دست دشمنان كشور داده اند كه در 
خارج از ايران و عليه نظام جمهورى اسلامى فعاليت مى كنند. پورعلى 
فرد افزود: افرادى كه در اين كار دســت داشته  و عكس ها و فيلم ها 
را گرفته و منتشر كرده اند را شناســايى كرده ايم و آنها را به كميته 

انضباطى دعوت و برخورد مى كنيم.

خبر

مقدماتى جام جهانى منطقه اروپا - پلى آف
 ايرلند شمالى 0 - 1 سوئيس

 كرواسى 4 - 1 يونان
دوستانه - بين المللى

 كامبوج 1 - 2 ميانمار
 سنگاپور 0 - 1 لبنان

 هنگ كنگ 0 -  2 بحرين
 ارمنستان 4 - 1 بلاروس

فنلاند 3 - 0 استونى 
 رومانى 2 - 0 تركيه

 ايران 2 - 1 پاناما
 لوكزامبورگ 2 - 1 مجارستان

 اسكاتلند 0 - 1 هلند
كره جنوبى 2 - 1 كلمبيا

 چين 0 - 2 صربستان
 ژاپن 1 - 3 برزيل

بين المللى - دوستانه باشگاهى
 وولفسبورگ 2 -  1 توئنته

 بايرلوركوزن 3 -  3 دويسبورگ
 وردربرمن 2 - 2 هيرنفين

ميز نتايج

شنبه 20 آبان  دوستانه
 روسيه - آرژانتين

 ساعت: 16:30 زنده از شبكه ورزش

شنبه 20 آبان مقدماتى جام جهانى
 دانمارك - ايرلند

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه ورزش

يكشنبه 21 آبان  مقدماتى جام جهانى
 سوئيس - ايرلند شمالى

 ساعت: 21:30 زنده از شبكه ورزش

دوشنبه 22 آبان مقدماتى جام جهانى
 ايتاليا - سوئد

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه ورزش

ورزش در سيما
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نادى 
عذرخواهى كرد

ورزش: كاپيتــان تيم هــاوش گنبد كــه در بازى 
مقابل سايپا وارد تنشى شديد شد بابت اتفاقات اين ديدار 

عذرخواهى كرد.  على نادى كاپيتان تيم هاوش گنبد و سرگروه 
سابق تيم ملى كه در ديدار مقابل ســايپا درگيرى جدى را با امير 

غفور داشت، حالا مى گويد: بايد صبر مى كردم و در پايان بازى تذكر 
مى دادم، متاسفانه بعد از موفقيت اخير تيم ملى، برخى مغرور شدند.  
كاپيتان ســابق تيم ملى و فعلى هــاوش گنبد افــزود: غفور بازيكن 
بزرگى است و بايد احترامم را نگه مى داشــت و من دو برابر آقايان 
ســابقه بازى دارم و در واليبال تا آخر راه را رفتم . وى در مورد 

خوددارى از امضاء كردن برگه منشــى هــم در پايان بازى 
گفت: عصبانيت زياد باعث شد تا امضاء نكنم. وى در 

خاتمه از همه تماشاگران و مردم از اتفاقات 
رخ داده عذرخواهى كرد.

غيبت 
18 مدال آور المپيك 
ريو در مسابقات جهانى

 وزنه بردارى
ايسنا: فدراســيون جهانى وزنه بردارى ليســت اوليه وزنه برداران 

حاضر در مســابقات قهرمانى جهان2017 را اعلام كرد. بر اساس اين 
ليســت ، از ميان وزنه بردارانى كه در المپيك ريو موفق به كســب مدال 
(طلا، نقره  و برنز) شدند، تنها شش نفرشان در آمريكا وزنه مى زنند و 18 
مدال آور غايب هستند. بعضى از آنها به به دليل محروميت كشورهايشان 
در مســابقات جهانى حضورندارند و برخى ديگر خودشــان در اين 

مسابقات شركت نكرده اند. 9 كشور روسيه، قزاقستان، اوكراين، 
ارمنستان، آذربايجان، بلاروس، تركيه ، مولداوى و چين به 

دليل محروميت نمى توانند در مســابقات جهانى 
شركت كنند.

درخواست هاى 
سرمربى تيم ملى
 دوچرخه سوارى

ايسنا: سرمربى تيم ملى دوچرخه سوارى مى گويد،دانشور اگر با 
آمادگى كامل در كاپ جهانى شركت مى كرد در جمع نفرات خوب قرار 

مى گرفت و بايد در كاپ هاى جهانى بيشتر شركت كنيم و از نتيجه نگرفتن 
نترسيم. محمد ابوحيدرى گفت: از قبل گفته بودم كه قرار است با آمادگى 
عمومى در كاپ لهستان شركت كنيم  چون در حال آماده شدن براى قهرمانى 
آسيا 2018 هستيم. در ماده تيم اسپرينت با تركيب اصلى شركت نكرديم و 
ركوردى كه در مسابقات ثبت شد با  آن ركورد زمانى كه مد نظر داشتيم 

فاصله داشت. در اسپرينت و كايرين هم نتيجه خوب بود. البته اين را 
هم بايد در نظر بگيريم مسابقات قهرمانى اروپا به تازگى تمام 

شده بود و ركابزنان اروپايى با آمادگى كامل در كاپ 
جهانى شركت كرده بودند.
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الساندرو دلپيرو، ستاره سابق يوونتوس و ايتاليا كه در 
مسكو با اعضاى تيم ملى آرژانتين روبرو شده، در پستى 
اينستاگرامى در كنار مسى، آگوئرو و ديبالا اين سوال را 
مطرح مى كند كه اگر همه آن ها با او در زمين حضور داشته 

باشند، چه كسى شماره 10 را به تن خواهد كرد؟! 

توئيتر باشــگاه آمكار روســيه در توئيتى با انتشار 
عكسى از سعيد عزت اللهى بازيكن ملى پوش ايرانى 
اين باشگاه، از حضور 59دقيقه اى او در بازى دوستانه 
مقابل پاناما خبر داده و از پيــروزى 2-1 ايران گفته 

است.

لوكاس پودولسكى ستاره ســابق تيم ملى آلمان كه 
در كنار 4 ســتاره ديگر جام هاى جهانى اخير، براى 
رونمايى از توپ مسابقات جام جهانى 2018 در مسكو 
حضور دارد، در پستى فيس بوكى مى نويسد: قهرمان 

در زمين ساخته خواهد شد.

وينفرد شفر سرمربى استقلال در پستى اينستاگرامى 
با انتشار عكسى از بشــقاب غذاى خود، از امتحان 

كردن قرمه سبزى و ته چين براى اولين بار مى گويد.

 اوج گيرى اختلاف هاى امرى و مهاجم برزيلى 

مادريد در انتظار تصميم «نيمار»
دلارام عظيمى:  ظاهرا نيمــار در پاريس تنها 
چند ماه زمان لازم داشت تا رختكن پى اس جى 
را به طور كامل زيرو رو كند. مهاجم ســابق بارسا 
چند هفته پيش ســر پنالتى زدن مقابل ليون با 
كاوانى درگير شــد و حالا با امرى مربى تيم دچار 
اختلاف نظر شــده اســت. اين طور كه پيداست 
ســتاره 222 ميليون يورويى برزيلى قادر نيست 
بدون دردســرآفرينى در پارك دو پرنس زندگى 
كند. اكيپ در گزارشى مفصل به تمامى مشكلات 
كنونى مربى و مهاجم پارى ســن ژرمن اشــاره 
كرده و نوشته كه نيمار شــيوه مربيگرى امرى را 
نمى پســندد و مربى هم تحمل رفتارهاى او را در 

تمرين ندارد. 
طبق گزارش اين نشــريه، نارضايتــى نيمار از 
امرى حتى در چهره او به خوبى آشــكار است. 
حتى امرى تلاش كرده تا حدى خواســته هاى 
ســتاره سلســائو را برآورده كند و به طور مثال 
مدت تماشــاى نوارهاى ويدئويى كــه نيمار به 
هيچ وجه از آنها خوشــش نمى آيد را در حين 
تمرين كوتاه كــرده و حتى بــا او گفت وگوى 

روردرو داشته است. با اين حال نيمار كماكان با 
او كنار نمى آيد و البته دوطرف بايد اين شرايط 

را حداقل تا پايان فصل تحمل كنند. 
به دنبــال انتشــار اين اخبــار، شــايعاتى در 
رسانه هاى اســپانيايى مبنى بر احتمال حضور 
نيمار در رئال مادريد مطرح شده و نشريه ماركا 
در گزارشــى نوشــت كه حضور او در برنابئو به 
هيچ وجه روياى غيرممكن نيســت. رئال بارها 
از وقتى كه نيمار در ســانتوس بــازى مى كرد، 
اقدام به پيشنهاد براى خريد او كرده و در سال 
2013 درحاليكه كهكشانى ها تصور مى كردند 
پيشنهاد آنها براى جلب رضايت او كافى بوده و 
انتظار مى رفت نيمار براى انجام آزمايش هاى 
پزشكى به پايتخت اســپانيا برود، او در اقدامى 
غيرمنتظره راهى بارسا شــد. نيمار كه با هدف 
كســب جايزه توپ طلا به پاريس آمده بود، از 
كيفيت فوتبال فرانســه راضى نيســت و خيلى 
ســريع به اين حقيقت پى برده كــه در ليگ 1 
نمى تواند توانايــى هاى واقعى خود را نشــان 
دهد. اگرچه ســران پى اس جى حاضر نيستند 

به هيچ قيمتى ســتاره گران قيمــت خود را با 
پيشنهادهاى وسوســه كننده غول هاى فوتبال 
اروپا بفروشند،  اما بعيد اســت فلورنتينو پرس 

كه دو بار درسال هاى 2006 و 2013 در خريد 
نيمار ناكام عمل كرده، يك بار ديگر در انتقال او 
به مادريد شكست بخورد. از سوى ديگر سرخيو 

راموس كاپيتان مادريدى ها هم در مصاحبه اى 
اعلام كرده كه از حضور نيمار در برنابئو استقبال 

مى كند. 

امين غلام نژاد: مارتيــن اونيل كولمن كاپيتان 
تيمش را براى ديدار امشب ايرلند مقابل دانمارك در 
بازى رفت پلى آف دو تيم دراختيار ندارد. كولمن در 
ماه مارس گذشته در پى تساوى بدون گل برابر ولز 
با شكستگى استخوان پا مواجه شد و هنوز شرايط 

بازى كردن را ندارد. شان مگواير هم دو بازى تيم 
را از دست داده و جيمز مك كارتى و ريچاد كوگ 
هم شرايطى مشابه دارند. جان والترز هم در اختيار 
مربى نيست و ترديدهايى در مورد شرايط جسمانى 
جف هندريك هافبك برنلى وجــود دارد. ديويد 

مايلر هم به دليل دريافت يك كارت زرد در جريان 
پيروزى برابر كارديف، با محروميت روبرو شده بود. 
علاوه بر اين چند نفر، چند بازيكن كليدى تيم به 
خصوص درجمع مدافعان ايرلند هم در آستانه ديدار 
امشب در پاركن استاديوم شهر كپنهاگ در آستانه 

دو اخطاره شدن و از دســت دادن بازى برگشت 
دردوبلين هستند.

 درن رندولف سنگربان تيم هم در صورت اينكه 
در ديدار امشب اخطار بگيرد، بازى سه شنبه شب 
در خانه را از دست خواهد داد. سايرس كريستى 
هم كه درغياب كولمن جاى او را در جناح راست 
پر كرده، همين شرايط را داراست. شين دافى و 
سياران كلارك اولين گزينه هاى ايرلند در قلب 
خط دفاعى هم يك كارت زرد دارند. استيون وارد 
هم در خطر محروميت قرار دارد. گلن ولان، هرى 

آرتر و ايدن مك گيدى هــم در صورت گرفتن 
كارت زرد در بازى امشب، نبرد حساس دوبلين 
را از دست مى دهند. جيمز مك كلين آقاى گل 
ايرلند در رقابت هاى مقدماتــى جام جهانى با 
4 گل زده هم بايد در ديدار امشــب حواسش را 
جمع كند. دريل مورفى هم تنها يك كارت زرد با 
محروميت در بازى برگشت پلى آف فاصله دارد. 
اونيل در كنفرانس خبرى اخير خود به خبرنگاران 
ايرلندى گفت كه با مك كلين در مورد عادت تكل 

رفتن او به طور مفصل حرف زده است.

در رقابت هاى پلى آف جام جهانى مقابل دانمارك 
ترس لشكر ايرلند از محروميت

سرمربى تيم ملى فوتسال در گفت و گو 
با قدس

ناظم الشريعه:«خادمياران 
ورزشى» طرحى اميدبخش براى 

ورزشكاران است
اميرمحمد سلطانپور: در حاشيه مراسم اولين كرسى 
تلاوت رضوى با هــدف ارائه برنامه هــاى قرآنى محور 
در ورزش و حضور ورزشــكاران در جلسات قرآنى پاى 
صحبت هاى يكى از مهمانان شاخص يعنى سيد محمد 
ناظم الشريعه سرمربى تيم ملى فوتسال ايران نشستيم، 
كه بر نقش بسيار مهم برگزارى چنين مراسم هايى براى 
رشد جنبه معنوى ورزش در كشور تاكيد مى كند. ناظم 

الشريعه در اين خصوص مى گويد:
«ما به اين باور رسيده ايم كه معنويات تاثير بسيار زيادى 
بر ورزشكاران مخصوصا در از بين بردن حاشيه هاى آن ها 
دارد. در تاريخ ورزش ما نمونه هاى زيادى هســتند كه 
موفق شدند با اســتفاده از معنويات نتايج درخشانى در 
ورزش قهرمانى رقم بزننــد. معنويات در ورزش ما جاى 
رشد بســيار دارد و اين توقع هميشه در جامعه ما وجود 
دارد كه ورزشــكاران در كنار قهرمان بودن پهلوان هم 
باشند. به همين دليل با استعانت از قرآن مى توانيم قلب 

ورزشكاران را تحت تاثير قرار دهيم.»
ناظم الشريعه ادامه مى دهد: ورزشكاران بايد بدانند كه 
تاثيرى كه پهلوانى مى تواند بر ماندگارى نامشان و حتى 
در مشهور بودن زمان حال آن ها داشته باشد، بسيار بيشتر 
از كسب عناوين قهرمانى است. مسلمان بودن ما با پهلوانى 
رابطه بسيار نزديكى دارد و ماندگارى نام اشخاص بزرگ 
مذهبى ما مى تواند الگوى بسيار مناسبى براى ورزشكاران 
ما باشد.» ناظم الشريعه در مورد طرح خادمياران ورزشى 
كه اخيرا سازمان تربيت بدنى آســتان قدس رضوى در 
حال پيشبرد نهايى آن است نيز مى گويد: «اين يك طرح 
اميدبخش ديگر براى چهره هاى ورزشــى خواهد بود و 
براى شخص من در صورت انتخاب به عنوان يك خادم يار 
ورزشى باعث افتخار خواهد بود كه بتوانم در آن حضورى 
هرچند اندك داشته باشم.» ناظم الشريعه در مورد آخرين 
وضعيت تيم ملى نيز مى گويد: «بازيهاى ليگ اخيرا بسيار 
پرفشار برگزار شده و ما زمانى براى برگزارى تمرين تيم 
ملى نداريم؛ اما براى نيم فصل دوم ليگ برنامه هاى آماده 
سازى براى ملى پوشــان در نظر گرفته ايم تا بتوانيم از 

عنوان قهرمانى خود در آسيا دفاع كنيم.» 



 جامعه/ محمود مصدق 
قیمت بــالای داروهــای بیماران 
خاص، ســخت درمان و نــادر از 
چالش های اساســی این بیمــاران و همچنین 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی است. 
در واقع اکثر داروهای چنین بیمارانی وارداتی و 
بسیار گران هستند، بویژه داروهایی که تازه وارد 
بازارهای مصرف می شوند؛ در نتیجه تهیه آن ها 
برای این گونه بیماران و خانواده های آنان کاری 

بسیار سخت و حتی ناممکن به نظر می رسد.

 درد بیماران و هزینه های سرسام آور درمان
بــا مرتضی در داروخانه ســیزده آبان که یکی از 
چهار داروخانــه توزیع داروهای بیماران خاص و 
تک نسخه ای است، آشنا می شوم. می گوید: تمام 
دار و ندارم را به خاطر دارو و درمان همســرم که 
از 5-4 ســال پیش به بیماری سرطان متاستاز 
مغز مبتلا شده است، از دست داده ام و حالا هم 
با قــرض و قوله و کمک از انجمن ها و خیریه ها، 

هزینه های سنگین درمانش را تأمین می کنم.
مرتضی که تا حــالا تنها بابت تهیــه داروهای 
همســرش ماهیانه بین 600 تا 700 هزار تومان 
می پرداخت، شــاید از ماه آینده و با تغییر رژیم 
درمانی از سوی پزشکان معالج متحمل هزینه های 
بیشتری شــود؛ چون احتمال دارد، مجبور شود 
بعضی از داروهای خاص مثل هرسپتین را که تا 
حالا با نرخ دولتی تهیه می کرد، از این پس با نرخ 
آزاد؛ یعنی به قیمت 7-6میلیون تومان تهیه کند 
که قطعاً پرداخت این رقم از توانش خارج است و 
به ناچار باید از انجمن ها و خیریه ها کمک بگیرد. 
علی؛ مرد جوان دیگری نیز که یک ســال قبل 
عمل پیوند کلیه انجام داده اســت از هزینه های 
سنگینی که برای تهیه دارو پرداخت می کند، گله 
دارد و می گویــد قیمت دولتی برخی از داروهای 
ضد ویروسی که استفاده می کند مثل »والسیت« 
بالای 2 میلیون است که او برای تأمین این رقم 

باید دستش را پیش این و آن دراز کند. 

  چند نمونه از هزینه های درمان
مدیر یکی از داروخانه های توزیع داروهای خاص 
کــه متمایل به ذکــر نامش نیســت، به قدس 
می گوید:برخی از داروهای خاص مثل  »زاوسکا« 
که برای درمان مشــکلات عصبــی پیش رونده 
در بزرگســالان و کودکان مبتلا به نیمان پیک 
نوع c مورد تأیید قرار گرفته اســت، حدود 13 
میلیون و800 هزار تومــان قیمت دارد یا بهای 
داروی تزریقــی فیبرنوژن که در کنترل و درمان 
خونریزی های حــاد بیماران مبتــلا به کمبود 
مادرزادی فیبرینوژن اســتفاده می شــود، یک 

میلیون و 400 هزار تومان است.
امــا وضعیت بیماران نادر در تهیه داروهای مورد 

نیازشان بسیار وخیم تر است.به عبارت دیگر اگر 
داروهای بیماران خاص مثل سرطانی، تالاسمی، 
هموفیلی، دیالیزی، هپاتیتی،  ام اسی قیمت های 
چند میلیــون تومانــی دارند، افــراد مبتلا به 
بیماری های نادر همچون  SMa،mps و... باید 
برای خرید داروی  مصرفی خود هزینه میلیاردی 

کنند. 

  بیماران نادر و نبود حمایت های بیمه ای
زهرا ریاضی، عضو بنیــاد بیماری های نادر ایران 
میانگیــن هزینه ای را که یک بیمار نادر در طول 
سال برای تهیه دارو می کند یک میلیارد و 300 
هزار تومان برآورد می کند و به ما می گوید: همه 
داروهای بیمــاران نادر وارداتی و بســیار گران 
هستند و بنابراین این گونه افراد در  تهیه داروهای 

خود دچار مشکلات عدیده می باشند.
وی با اشــاره به اینکه دو بیمارش که با هم برادر 
هســتند، از بیماری نــادر  sma  رنج می برند، 
می گویــد: داروی هر کــدام از این ها بالای یک 

میلیارد تومان تمام می شود. 
وی از وجــود یک میلیون و 200 هزار بیمار نادر 
در کشــور خبر می دهد و با ابراز تأسف می گوید: 
بــا این وجود داروهای ایــن گونه بیماران تحت 
پوشش ســازمان های بیمه گر قرار نگرفته است. 
یعنی دولت و مجلس برای حمایت از بیماران نادر 
اصلاً به صورت مستقیم ورود نکرده اند. بنابراین 
در وهله نخست به کمیسیون بهداشت مجلس 
پیشــنهاد دادیم تا داروهــای این بیماران تحت 

پوشش بیمه قرار گیرد و بعد دولت با صندوق های 
بین المللی که از بیماران نادر حمایت می کنند، 
رایزنی کند تا داروها به صورت رایگان در اختیار 

این افراد قرار گیرد. 

  جیب خالی دولت 
این اظهارات به خوبی نشان می دهد که بیماران 
خاص، ســخت درمان و نادر بدون حمایت های 
دولتی و بیمه ای نمی توانند زیر فشار خرد کننده 
قیمت بالای داروهای مورد نیازشان دوام بیاورند.

بر همین اساس است که سناریوی حمایت بیشتر 
از بیماران خاص در سال 92 کلید خورد و دولت 
هر سال بیشترین سهم یارانه و کمک هزینه خرید 

دارویی را به همین داروها اختصاص می دهد که 
تخصیص ســالانه بیش از 2000 میلیارد تومان 
بــرای واردات داروهــای خاص حکایــت از این 

موضوع دارد.
با این همه پرســش این اســت که بــا توجه به 
محدودیت دولــت در حوزه منابع مالی، حمایت 
بیشتر از چنین بیمارانی که به دلایل مختلف و 
بویژه بالا رفتن هرم سنی جمعیت کشور روز به 
روز تعداد آن ها رو به افزایش می باشد، چگونه  و با 

چه راهکارهایی ممکن است؟

  کدام بیماران حمایت می شوند؟
ســیامک مره صدق، عضو کمیسیون بهداشت و 
درمان مجلس شورای اسلامی در پاسخ به قدس 
می گوید:در برنامه ششــم توســعه تکلیف این 
موضوع کاملاً مشخص شده است. یعنی تمامی 
داروهایی کــه در فارموکپی ایــران مورد تأیید 
قرار گرفته و مجوز مصرفشان صادر شده، تحت 
پوشش بیمه ها هستند و بخش عمده قیمت این 
گونه داروها از سوی بیمه ها  پرداخت می شود و 
مشــکلی از بابت تهیه آن ها وجود ندارد.در واقع 
جدا از داروهای خاصی که در داخل تولید و تقریباً 
به صورت رایگان در اختیار بیماران قرار می گیرد 
از داروهای برندی که تولید داخل نیستند، اما در 
فهرست فارموکپی هســتند از 40 تا 60 درصد 

حمایت می شود.  
وی با اشاره به اینکه برای تمامی انواع بیماری های 
خاص کد حمایتی تعریف شده است، می افزاید: 

فقط برای یکســری از بیماری های بســیار نادر 
به دلیل مســائل مالی، فنی و فوق تخصصی کد 

حمایتی تعریف نشده است.
وی با اشاره به اینکه قرار نگرفتن بعضی از داروها 
در فهرست فارموکپی به این معنی می باشد که به 
لحاظ علمی میزان اثر گذاری و همچنین بی خطر 
بودنشان هنوز ثابت نشده است، می افزاید: چنین 
داروهایی حتی در کشورهای تولید کننده شان 
هم مجوز مصــرف ندارند. بنابراین جز این موارد 
اگر داروهایی وجــود دارد که مورد نیاز بیماران 
خاص است و نیاز می باشد تا تحت پوشش بیمه 
قرار بگیرند دوستان اعلام کنند، تا آن را پیگیری 

کنیم.
وی در همیــن زمینــه اضافه می کنــد: جدا از 
حمایت های بیمه ای بیمارانی که  قادر به تأمین 
هزینه های داروهایی خود نیستند، مورد حمایت 
تشــکل های مردم نهاد و نهادهای حمایتی مثل 
سازمان بهزیســتی، کمیته امداد و انجمن های 

درمانی قرار می گیرند. 

  اشکال در روند نظام سلامت! 
عبدالله فضلی زاده، نایب رئیس انجمن ســرطان 
ایران هم از تلاش مؤثر دولت ها در تأمین داروهای 
بیماران ســرطانی و خاص ســخن  می گوید و 
می افزاید: این کمک ها همچنــان رو به افزایش 
اســت، اما اســتفاده از فناوری های نو در عرصه 

درمان هزینه های زیادی می طلبد.
وی با اشــاره به بــالا رفتن هزینه هــای تأمین 
داروهای بیماران خاص و سخت درمان، تصریح 
می کند:تحــت پوشــش بیمه قــرار دادن همه 
داروهای چنین بیمارانی ممکن نیست.چون در 
روند نظام ســلامت ایجاد مشکل می کند.حتی 
کشور کانادا که تا چند سال قبل از بیماران خاص 
و سرطانی حمایت کامل می کرد، سرانجام مجبور 

شد در سیاست های خود تجدید نظر کند.   
وی در همین راستا می افزاید: برای اینکه بیماران 
خاص و سخت درمان را از درمان ها محروم نکنیم 
و هم اینکه دولت بتواند به کمک های خود به این 
گونه بیماران به شــکل بهتری ادامه بدهد، نیاز 
به استفاده از گادلاین های درمانی یا راهنماهای 
 بالینی داریــم؛ چون  با اســتفاده از این راهکار 
در می یابیم که  مثلاً یک بیمار مبتلا به سرطان 
در چه مرحله و  وضعیتی قرار دارد، یا به چه نوع 

رژیم ها و شیمی درمانی نیاز دارد.
وی در خاتمه از تلاش وزارت بهداشت برای تهیه 
و تدوین گادلاین ها به همت انجمن های مختلف 
از جمله انجمن ســرطان ایــران خبر می دهد و 
می گوید: تا آنجا که خبر دارم کار تهیه راهنماهای 
بالینی بزودی به اتمام می رســد و با این اتفاق تا 
حد زیادی مشــکل درمان ایــن گونه بیماران و 
هزینه هایی که متحمل می شوند، حل خواهد شد.

هزینه های درمان برای بیماران خاص و نادر کمرشکن است

بازار داغ داروهای میلیونی و خواب سنگین بیمه ها
شنبه   20 آبان 1396 
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

جامعه

آنچه می خوانید :
رهبر معظم انقــاب می فرمایند ما 
می خواهیم اگر کسی در خانواده ای 
مریض شد آن خانواده بیش از رنج 
مریض داری رنج دیگری نداشــته 

باشد.
همین تأکید کافی اســت که دولت 
و مســئولان تمامی تدابیــر خود را 
برای کاهش هزینه های میلیونی و 
حتی میلیاردی بیماران خاص و نادر 
و کاستن از دغدغه های خانواده های 

آن ها به کار بندند.

رمز عبور از نزاع و پرخاشگری های اجتماعی
آمارهای رسمی پزشکی قانونی، حاکی از تشکیل روزانه 1600 پرونده 
نزاع در کشور است؛ به طوری که بر این مبنا، دست کم در هر ساعت 
66 نفر از مردم با هم درگیر شده و کارشان به دادگاه و گاه بیمارستان 

کشیده می شود.
تنها در ســال گذشته حدود 550 هزار مورد نزاع به سازمان پزشکی 
قانونی کشور گزارش شــده و کلان شهرهایی چون تهران، مشهد و 

اصفهان به ترتیب صدرنشین این جدول بوده اند.
شاید در بدو امر مواجهه با این قبیل آمار جالب باشد، اما بی شک در 
بطن آن اندوه و نگرانی مضاعفی وجود دارد که در گستره وسیع جامعه 

قابلیت تبدیل به یک دغدغه فراگیر ملی را دارد.
شــنیدن این آمار آن هم به لطف وجود و نفوذ گســترده شبکه های 
اجتماعی بتدریج در حال تبدیل شــدن به یک مسئله کاملاً عادی 
است و حال آنکه باید این سؤال را برای ما به یک دغدغه تبدیل کند 
که براســتی چرا شاهد این حجم از خشم و نزاع در جامعه هستیم و 
اینکه به هر حال رشد زندگی مدرن در شهرها به خصوص کلانشهرها 
تا چه حد در تحقق این مسئله مؤثر بوده است و پرسش مهم تر اینکه 

براستی چه باید کرد؟
قبل از پاســخ به پرســش نکته ظریفی که وجود دارد، این است که 
نباید اجازه دهیم این قبیل آمارها به مسئله ای تکراری و عادی تبدیل 
شود؛ بلکه می بایست ذهن جامعه را نسبت به آن ها همواره حساس 
نگاه داشــت، چه آنکه در غیر این صورت با هــر نوع برنامه ریزی و 
دستورعملی هم نمی توان به حداکثر نتایج دلخواه در امر مقابله دست 

یافت.
آنچه مسلم است اینکه پرخاشگری به عنوان نوعی واکنش فیزیکی بر 
اثر خشم و نابردباری ریشه ها و زمینه هایی دارد که از آن جمله باید به 
مشکلات اقتصادی، حاشیه نشینی و نیز رشد آسیب های اجتماعی و 

بخصوص کمرنگ شدن باورهای اعتقادی و اخلاقی اشاره کرد.
البته نباید از شرایط محیطی همچون آلودگی هوا، آلودگی های صوتی 
و نیز افزایش استرس و تنش های شغلی و به تبع آن نگرانی و دلهره 
نسبت به وضعیت آینده در این بین غافل بود، اما به نظر می رسد که 
کاهش سعه صدر در برابر ناملایمتی ها سبب شده که آستانه تحمل 
بسیاری از مردم بویژه نسل جوان پایین آمده و نتیجه آن چیزی شود 
که امروز آمارهای رسمی نهادهایی چون ناجا و دستگاه قضایی بخشی 

از آن ها را برای ما آشکار می کند.
در این بین، بی گمان تقویت باورهای دینی ســبب افزایش آرامش 
در افراد و تقویت قوه خویشــتنداری آن ها می شود و این موضوع به 
طور مســتقیم در کاهش تنش ها و عصبانیت های فردی و اجتماعی 
بسیار مؤثر است؛ باورهایی از جنس اعتقاد به حضور و کمک خداوند 
در زندگی، تمســک به دامان اهل بیت)ع( و انُس با قرآن در مواجهه 
با ســختی ها و مشکلات و نیز اهتمام به سبک زندگی دینی در همه 

عرصه ها بخصوص در نوع حضور در اجتماع.
از سوی دیگر به نظر می رسد که ما باید ابتدا در نهاد خانواده و سپس 
مدارس به کودکان و نوجوانان مهارت های ارتباطی لازم را در جامعه 
آموزش دهیم که در این خصوص نیز با وجود تلاش های صورت گرفته 
در سال های اخیر هنوز گام های اساسی و بایسته برداشته نشده است 

که این مهم همت مسئولان، مردم و رسانه را در این باره می طلبد.
نکته حایز اهمیت دیگر اینکه متأســفانه در سال های اخیر تا حدی 
فرهنگ عذرخواهی کردن و گذشت کم شده است، به این معنا که گاه 
یک رفتار ناخواسته و یا از روی غفلت اگر با یک عذرخواهی ساده پایان 

نپذیرد به یک تنش جدی و خطرناک تبدیل می گردد.
 فرهنگ ســازی در این باره البته یک شــبه محقق نمی شود، اما با 
ابزارهــای فرهنگی و رســانه ای و تکیه بر آموزه هــای دینی در این 
خصوص آن هم در بازه زمانی میان مدت و بلندمدت می توان امُید به 
ترویج فرهنگ عذرخواهی در جامعه و تقویت روحیه گذشت و سعه 

صدر در مواجهه با ناملایمتی ها را داشت.

معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش خبر داد
افزایش ضریب ایمنی مدارک تحصیلی 

معــاون  ایســنا: 
متوســطه  آموزش 
و  آمــوزش  وزارت 
پرورش با اشــاره به 
عالی  شورای  مصوبه 
پرورش  و  آمــوزش 
در راســتای افزایش 
مــدارک  امنیــت 

تحصیلی از رایزنی هایی خبر داد تا چنانچه راهکار جدید ارائه شده در 
این زمینه مورد تأیید قرار بگیرد، ضریب ایمنی مدارک تحصیلی مانند 

شناسنامه و گذرنامه افزایش می یابد.
علی زرافشــان با اشــاره به مصوبه شــورای عالی آموزش و پرورش 
در راســتای افزایش امنیت مدارک تحصیلی، گفت: خوشــبختانه 
رایزنی هایی در حال انجام است تا اگر راهکار جدید ارائه شده در این 
زمینــه مورد تأیید قرار بگیرد، ضریب ایمنی مدارک تحصیلی مانند 

شناسنامه و گذرنامه افزایش یابد.
معاون آموزش متوســطه وزارت آموزش و پرورش، ادامه داد: کارنامه 
کاغذی فقط شماره سریال دارد که براحتی قابل جعل است. با چند 
دستگاه مشغول رایزنی برای افزایش ضریب ایمنی مدارک تحصیلی 
هســتیم که اگر نهایی شود، اطلاع رسانی خواهیم کرد. به دنبال آن 

هستیم با فراهم کردن یک زیرساخت دیجیتال، این اتفاق رخ دهد.
زرافشان اظهار کرد:تلاش کردیم در قالب این همکاری مشترک جلوتر 
از جاعلان حرکت و قبــل از صدور و توزیع با مدارک جعلی برخورد 

کنیم. 

یادداشت 

خبر

جامعه: بزرگ ترین همایش سیاسی و مذهبی جهان اسلام 
با عطر آمیخته با عشق شیفتگان حماسه سازان نینوا برگزار 
شد و رهپویان طریق حسینی با کوله باری از پیام معرفت ناب 
حماسه حسین )ع( و یاران با وفایش به کشور باز می گردند. 

   فردا شرایط مرزها به حال عادی بر می گردد
طبق اعلام وزیر راه عراق شــمار زائــران اربعین از مرز 26 
میلیون نفر گذشته است.زائرانی که بخش قابل ملاحظه آنان 
را شیفتگان زیارت تربت پاک حسینی از کشورمان تشکیل 
می دهند. بر اساس پیش بینی سردار محمد بابایی، جانشین 
ستاد اربعین ناجا از فردا یکشنبه شرایط مرزها به حالت عادی 
ســال باز می گردد. به گفته وی خوشبختانه وضعیت جوی 
به صورت مطلوب اســت؛ اگر چه آلودگی هوا وجود دارد اما 
هوا نه بارانی و نه آفتابی است و زائران براحتی در حال تردد 
هستند؛ با توجه به وضعیت تردد، امروز بیشتر زائران به میهن 

باز خواهند گشت.

  پذیرایی از هزاران زائر در مرزهای ایران
رئیس کمیته اسکان و تغذیه زائران اربعین نیز از تمهیداتی 

می گوید که برای استقبال از زائران در نظر گرفته شده است. 
به گفته حســن پلارک در حال حاضــر فقط در مرز مهران 
نیم میلیون بطری آب ذخیره شده است تا زائران از نظر آب 

آشامیدنی دچار مشکل نشوند.
وی ادامــه می دهد: حتی فضای خواب بــرای زائران در نظر 
گرفته شده و نیازی نیست که هموطنانمان به محض بازگشت 
از عراق، سوار بر خودروشان شوند و با حالت خستگی رانندگی 
کنند، بلکه آن ها می توانند پس از عبور از مرز، استراحت کنند 

و در زمان و شرایط مناسب تری راهی شهرشان شوند.
رجبعلی عرب معاون آماد و اعزام ستاد بازسازی عتبات عالیات 
نیز از نحوه انتقــال زائران اظهار رضایت می کند و می گوید: 
امسال تقریباً تعداد خودروهایی که برای نقل و انتقال کالاها 
فعالیت داشته اند دو برابر بوده که نشان دهنده افزایش کالاها 
و خدمات دهی محسوب می شــود؛ یعنی تمامی امکانات و 
احداث موکب ها هم نسبت به سال های قبل رشد چشمگیر و 

دو برابری داشته است.

   کاهش 40 درصدی تصادفات زائران حسینی
رئیس پلیس راهور ناجا نیز در گفت وگو با تسنیم از کاهش 

40 درصدی سوانح ترافیکی خبر داده است.
ســردار تقی مهری با تأکید بر اینکه »امســال شاهد نظم و 
انضباط بیشــتری در خصوص تردد زائــران اربعین بودیم« 
می گوید: علاوه بر محور مهران به ایلام، محورهای شــلمچه 
و چزابه، برخلاف پرحجمی ایــن معابر، دارای ترافیک روان 
هستند و مشــکل ترافیکی خاصی در این محورها گزارش 
نشده است. رئیس پلیس راهور ناجا در خصوص وقوع چند 
تصادف در حین بازگشــت زائران اربعین می گوید: متأسفانه 
طی چند روز گذشته شــاهد وقوع چند تصادف و واژگونی 
منجر به فــوت به علت خســتگی و خواب آلودگی در حین 
بازگشت زائران اربعین حسینی بودیم که لازم است با توجه 
به خستگی زائران در بازگشت به کشور، حتماً از رانندگی در 
حین خســتگی پرهیز کنند و در این خصوص نیز موکب ها 
و استراحتگاه های صلواتی در استان های مختلف دیده شده 
است تا رانندگان و زائران بتوانند پس از رفع خستگی، مجدداً 

مسیر خود را از سر گیرند.
وی با اشاره به کاهش 40 درصدی تصادفات زائران حسینی 
به نســبت مدت مشابه سال قبل خاطرنشان می کند: پلیس 
راهور ناجــا با بهره گیری از تمام توانایی خود تمهیدات لازم 
برای بازگشت زائران را در نظر گرفته و امیدواریم زائران عزیز با 
پرهیز از عجله و شتاب، به سلامت به شهرهای خود بازگردند.

   سپاس از مردم شریف عراق
 جمشــید گودرزی، قائم مقام ستاد بازسازی عتبات عالیات 

در امور اربعین نیز با بیان اینکه نحوه خدمات رسانی به زائران 
نسبت به سال گذشــته ارتقا پیدا کرده است،می گوید:لازم 
است از همکاری حرم شــریف امیرالمؤمنین)ع(، مسئولان 
و خادمان این حرم، اســتانداری و شهرداری نجف اشرف و 
مســئولان امنیتی و پلیس این شهر و به طور کلی از مردم 
شــریف عراق تشــکر کنم، چرا که آن ها با روی گشــاده از 
میهمانان خود پذیرایی کردند. امیــدوارم برادری و وحدت 
بین ملت ایران و عراق و مســئولان دو کشور بیش از پیش 
گســترش پیدا کند تا بتواند در سال های آینده منشأ خیر و 

برکت برای دو ملت شود. 
ســفیر ایــران در عــراق نیــز بــا قدردانــی از تلاش های 
مقامات، مسئولان و مردم عراق در برگزاری باشکوه راهپیمایی 
اربعین حسینی می گوید: خوشــبختانه مسئولان عراقی از 
اقدامات ایران در این ایام راضی هستند و ما نیز از تلاش های 

آنان در مساعدت و همکاری سپاسگزاری می کنیم.

از سوی مسئولان عنوان شد

تازه ترین تدابیر برای بازگشت زائران اربعین

    ادامه بررسی پرونده مالی یک صندوق جنجالی    رئیس این سازمان مطرح کرد   سخنگوی سازمان ثبت احوال کشور اعلام کرد

شرایط تغییر اسامی مذهبی در شناسنامه  سازمان بهزیستی برنامه ای برای ایجاد شهرک 
ویژه معلولان ندارد

بدهکاران صندوق ذخیره فرهنگیان قصد 
تسویه بدهی را ندارند ایسنا: سخنگوی سازمان ثبت احوال کشور درباره شرایط تغییر اسامی مذهبی 

در شناسنامه افراد، گفت: اسامی مذهبی تنها قابل تغییر به اسامی مذهبی دیگر 
و آن هم منوط بر غالب بودن فراوانی نام منتخب ثانویه است.

ســیف الله ابوترابی اظهار کرد: تغییر نام مذهبی به یک نام مذهبی دیگر امکان 
پذیر است و آن هم منوط بر این است که فراوانی نام منتخب ثانویه بیشتر از نام 
اولیه باشــد. یعنی باید مشخص شود فراوانی کدام اسم غالب است و در صورتی 
که فراوانی اســم منتخب ثانویه بیشتر از اسم اولی باشد، امکان تغییر نام وجود 

خواهد داشت.
وی افزود: افرادی که اسامی غیر مذهبی و غیرمتعارف دارند، می توانند با مراجعه 
به سازمان ثبت احوال درخواست خود را اعلام و نسبت به تغییر نام خود اقدام 

کنند.
مدتی اســت که امکان تغییر نام در ثبت احوال امکان پذیر شده است و دیوان 
عدالت نیز در هفته های گذشته صحت آن را تأیید کرده است. یعنی افراد واجد 
شرایط با مراجعه به ثبت احوال می توانند مراحل تغییر نام را طی کنند و دیگر 

نیازی به مراجعه به محاکم قضایی نیست.

خانه ملت: رئیس سازمان بهزیستی کشور در مورد پیشنهاد طرح ایجاد شهرک 
ویژه معلولان، گفت: سازمان بهزیستی برنامه ای برای این امر ندارد.

انوشــیروان محســنی بندپی در خصوص طرح فراکسیون معلولان مجلس به 
منظور ایجاد شــهرک های رفاهی و اشتغالزایی برای این قشر یادآورشد: بودجه 
900 میلیارد تومانی که مجلس مصوب کرده و در اختیار سازمان بهزیستی قرار 
داده، فرصتی را برای اشتغال معلولان از طریق حرفه آموزی و پرداخت حق بیمه 

کارفرمایی بنگاه هایی که این افراد را به کارمی گیرند، ایجاد کرده است.
رئیس سازمان بهزیستی کشور، تأکید کرد: اگر بنگاه های اقتصادی افراد معلول 
را بــکار بگیرند، بیمه کارفرمایی آن ها را پرداخت کرده و اگر بخواهند از وام 15 
میلیونی با بهره دو یا چهار درصد در جهت افزایش مهارت آن ها استفاده کنند 
نیز پرداخت می کنیم؛ کما اینکه در پی تفاهم نامه ای که با سازمان فنی و حرفه ای 
امضا کرده ایم، ســال گذشــته حدود 26 هزار معلول را از این طریق مشغول به 
کار کردیم، اما برنامه ای برای ایجاد شــهرک ویژه معلولان در نظر نداریم و فقط 

می توانیم برای بکارگیری آن ها در شهرک های صنعتی اقدام کنیم.

تسنیم: مدیرعامــل صندوق ذخیره فرهنگیان از پرداخت نشدن بدهی توسط 
بدهکاران خبر می دهد و معتقد اســت که بدهکاران بانک سرمایه قصد تسویه 
بدهی خود را ندارند، البته امیدوار است که با فشار مجلس و قوه قضائیه بدهی ها 
پرداخت شــود. مهدی نیکدل می گوید: بانک سرمایه ســودآوری برای صندوق 
ذخیره فرهنگیان ندارد و قصد فروش سهام آن و سرمایه گذاری در سایر بخش ها 
را داریم. حجت الاســلام علیرضا سلیمی، عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات 
مجلس نیز در خصوص وضعیت بازپس گیری وام های پرداخت شده در پرونده 
صندوق ذخیره فرهنگیان، می گوید:  در این پرونده شاهد هستیم به صورت تلفنی 
و توصیه ای دســتور داده اند به برخی افراد وام های کلان پرداخت شود؛ یعنی با 
فشار و رانت وام ها دریافت شده است و حالا این افراد باید پاسخگو باشند و اموال 

دریافت شده را بازگردانند.
فاطمه سعیدی، عضو کمیته تحقیق و تفحص از صندوق ذخیره نیز خاطرنشان 
می کند: به فرهنگیان قول می دهیم که اجازه نمی دهیم حتی یک ریال از حقوق 

آن ها در پرونده صندوق ذخیره فرهنگیان تضییع شود.

*سید مهدی موسوی

3000737274
سامـانـه پیـامکـی  صـفـحه اجـتماعی

 انتقادها، پیشنهادها و ایده های خود را از طریق  این پیامک 
به گروه اجتماعی ارسال فرمایید.
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